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Provincie Antwerpen
Gemeente HERSELT

Zitting van 27 april 2020  -  Gemeenteraad
Zittingsverslag

Aanwezig: Milo Anthonis - Voorzitter
Peter Keymeulen - Burgemeester
Mireille Colson, Mark Van den Wouwer, Raf Vangenechten, Pieter-Jan 
Parrein, Elke Verlinden - Schepenen
Luc Peetermans, Kathleen Helsen, Ronan Korthout, Christiane Van Thielen, 
Gerda Battel, Hilde Van Reet, Evelien Van Bedts, Warre Schauwaers, Geert 
Sterckx, Maria Leirs, Wies Ooms, Tim Tubbax, Dolinda Voet, Kristof Van 
Dingenen, Karen Broes, Stefan Korthout - Raadsleden
Tina Vervloessem - Algemeen Directeur

De Voorzitter opent de vergadering om 20.30u.

Raadslid Stefan Korthout is afwezig.

De Voorzitter overloopt een aantal vergaderafspraken om de vergadering in goede banen te leiden.
De agenda van de Raad heeft vooral tot doel de werking te continueren. Het voorstel is om de 
agendapunten omtrent de afvaardiging in de Eerstelijnszone uit te stellen naar een volgende Raad.
De Voorzitter vraagt vervolgens of de Raadsleden kunnen akkoord gaan met een stemming bij 
monde van de Fractievoorzitters.
De Raadsleden stemmen voor delegatie aan de Fractieleiders. 
Mocht een Raadslid toch voor een bepaald agendapunt niet per fractie willen stemmen, dan kan dit 
eenvoudig gemeld worden. 

Iedereen stemt voor, ook Raadslid Karen Broes maar ze vraagt op te nemen in het verslag dat dit 
indruist tegen de democratische principes, en dat ze dit principe niet ondersteunt.

Raadslid Luc Peetermans stelt niet moeilijk te willen doen en wil ook akkoord gaan met het stemmen 
per fractie, maar vindt het gebeurde ongezien en ongehoord, de Voorzitter overtuigt een Raadslid 
nog onder de stemming om anders te stemmen. Hij wenst dat ook genotuleerd te zien. 
Bovendien wil de Voorzitter voorstellen om een vergadering te schorsen tijdens een stemming, dat is 
ongezien of ongehoord. Dit is duidelijk geen goede manier van werken. Ook dat wenst hij 
genotuleerd te zien. 

De Voorzitter reageert dat het voorwerp van de stemming is: Fractieleden zijn jullie akkoord dat uw 
Fractieleider voor u stemt, dat u uw stem delegeert aan de Fractieleider. 

Voor Groen Herselt zou het vreemd zijn dat Raadslid Karen Broes haar stem niet zou delegeren aan 
zichzelf. Hetgeen Raadslid Karen Broes hekelt is het feit dat zo niet elke stem aan bod komt en 
gehoord wordt. 

Raadslid Stefan Korthout vervoegt de zitting.
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Hij is akkoord om zijn stem te delegeren aan de Fractieleider Tim Tubbax. 

De Voorzitter vat samen en noteert een akkoord omtrent de wijze van stemmen.

In openbare zitting

SECRETARIAAT

1. Besluit betreffende de openbare gezondheid naar aanleiding van het coronavirus COVID-19: 
Plaatsvinden van de Gemeenteraad en de Raad voor Maatschappelijk Welzijn op digitale wijze

Situering
De uitzonderlijke omstandigheden van het coronavirus in combinatie met het verzekeren van de 
continuïteit van de openbare dienstverlening vereisen een pragmatische en alternatieve aanpak voor 
de vergaderingen van de Gemeenteraad en de Raad voor Maatschappelijk Welzijn. 

Wettelijke gronden 
Decreet Lokaal Bestuur, art. 28
Nieuwe gemeentewet, in het bijzonder art. 134§1 en art. 135§2
Het MB van 13 maart 2020 houdende de afkondiging van de federale fase betreffende de coördinatie 
en het beheer van de crisis coronavirus COVID -19
Het MB van 23 maart 2020 houdende dringende maatregelen om de verspreiding van het 
coronavirus COVID-19 te beperken
De richtlijnen van het Agentschap Binnenlands bestuur dd 25 maart 2020 betreffende vergaderingen 
van de Gemeenteraad en de Raad voor Maatschappelijk Welzijn. 

Toelichting en advies
Agentschap Binnenlands Bestuur stelt in de richtlijnen dd. 25 maart 2020 dat fysieke vergaderingen 
nog mogelijk zijn, maar deze worden afgeraden. Enkel in uitzonderlijke gevallen kan dit nog de 
werkwijze zijn. Er bestaan voldoende mogelijkheden om op een digitale manier de vergaderingen te 
organiseren. Een vergadering kan, tijdens de federale fase, via videoconferentie worden 
georganiseerd of via e-mail. Indien toch een fysieke samenkomst noodzakelijk is, wordt aangeraden 
voldoende afstand tussen de leden te houden.

Alle punten kunnen op de agenda van de Raad worden geplaatst. Het virtueel vergaderen is niet 
langer beperkt tot enkel de hoogdringende punten die geen verder uitstel verdragen. De reden 
hiervoor is dat de huidige situatie nog enige tijd kan aanhouden. In de besluitvorming moet de 
dagelijkse werking van de Lokale Besturen gegarandeerd worden. De algemene principes uit het 
decreet over het Lokaal Bestuur (termijn van oproeping, inzage in dossiers, tegensprekelijk debat, 
openbaarheid, ….) blijven van toepassing. 

In uitzonderlijke, hoogdringende omstandigheden kan de Burgemeester politieverordeningen nemen 
in plaats van de Gemeenteraad (artikel 134, §1 Nieuwe Gemeentewet). Bijgevolg kan de 
Burgemeester bij politieverordening een beperking (bijv. maximaal aantal bezoekers) of algehele 
sluiting van de Gemeentezitting opleggen (Gemeenteraadszitting zonder publiek). De vergadering 
kan ook uitgesteld worden. Deze verordening vervalt wanneer die niet op de eerstvolgende 
vergadering van de Gemeenteraad wordt bekrachtigd.

De Burgemeester kan op grond van de artikelen 134§1 en 135§2 van de nieuwe Gemeentewet een 
gemotiveerd besluit nemen dat de vergadering van de Gemeenteraad of Raad voor Maatschappelijk 
Welzijn op digitale wijze wordt georganiseerd. Het vergaderen op digitale wijze is aangewezen 
tijdens de federale fase. 
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Na overleg met het College van Burgemeester en Schepenen en Voorzitter van de Gemeenteraad, 
stelt de Burgemeester vast dat het noodzakelijk is de dienstverlening en besluitvorming van 
gemeente en OCMW te garanderen naar best vermogen, ook in deze huidige, uitzonderlijke 
omstandigheden. Bijgevolg is het aangewezen de voorziene zitting van 27 april te laten doorgaan, 
maar op digitale wijze, gebruik makend van meeting.net en MS Teams. Tegensprekelijk debat kan 
georganiseerd worden doordat de Raadsleden ter zitting hun stem uitbrengen en motiveren 
(schriftelijk via meeting.mobile of via MS teams). 

De Burgemeester nam hiertoe besluit dd. 6 april 2020. Dit besluit wordt nu ter bekrachtiging van de 
Gemeenteraad voorgelegd. 

Tussenkomst
Raadlid Karen Broes vraagt of een volgende vergadering, mocht die digitaal doorgaan, live kan, met 
publiek. 

Raadslid Luc Peetermans stelt dat de CD&V+2230-fractie zich zal onthouden. Hij heeft aan de 
Algemeen Directeur aangegeven dat hij Teams niet het geschikt middel vindt om zo te stemmen - 
geheime stemming kan niet via dit middel. Bovendien vindt de fractie het belangrijk dat iedereen 
elkaar ziet zitten, dit kan niet via Teams, dit had wel gekund in een parochiezaal of VTC de Mixx waar 
voldoende afstand wordt gehouden. 
Om de werking niet te dwarsbomen, zal de fractie onthouden, maar eigenlijk is dit geen goede 
manier van werken. 
Dus als er nog vergaderingen van de Raden doorgaan, graag via een andere toepassing dan Teams, of 
in het echte leven.

Geheime stemmingen zijn niet aan de orde vandaag, wel besloten zitting, antwoordt de Voorzitter.

Raadslid Ronny Korthout betreurt dat de Raad op deze manier doorgaat, op deze manier had de 
Raad van maart ook perfect kunne plaatsvinden, en dan waren de Raadsleden meteen geïnformeerd 
over de aanpak rond COVID-19, nu lopen de Raadsleden achter qua informatie. 
De Burgemeester antwoordt dat de afwegingen voor een fysieke versus digitale raad wel degelijk zijn 
gemaakt, maar dat was in maart nog zeer onduidelijk. Elke Collegezitting is er een apart agendapunt 
omtrent corona behandeld, de Raadsleden konden die makkelijk volgen, en mochten op elk moment 
de Burgemeester bevragen.

Raadslid Karen Broes ondersteunt de vraag om volgende keer in VTC de Mixx te vergaderen .

Stemmen voor:
Milo Anthonis, Peter Keymeulen, Mireille Colson, Mark Van den Wouwer, Raf Vangenechten, Pieter-
Jan Parrein, Elke Verlinden, Geert Sterckx, Tim Tubbax, Dolinda Voet, Kristof Van Dingenen, Karen 
Broes en Stefan Korthout
Onthouden zich:
Luc Peetermans, Kathleen Helsen, Ronan Korthout, Christiane Van Thielen, Gerda Battel, Hilde Van 
Reet, Evelien Van Bedts, Warre Schauwaers, Maria Leirs en Wies Ooms

BESLUIT
Het Besluit van de Burgemeester dd. 6 april te bekrachtigen, met name dat de Gemeenteraad en 
Raad voor Maatschappelijk Welzijn van Herselt op maandag 27 april zullen doorgaan op digitale 
wijze. 
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2. Goedkeuring ontwerpnotulen en zittingsverslag van 24 febr 2020 (2.075.1.077)

Situering
De goedkeuring van de ontwerpnotulen en het zittingsverslag van de Gemeenteraad van 24 februari 
2020.

Met eenparigheid

BESLUIT
De voorgelegde ontwerpnotulen en het zittingsverslag van de Gemeenteraad van 24 februari 2020 
wordt goedgekeurd.

3. Afrekening GAS voor werkingsjaar 2019 - goedkeuring (1.745.073.564(1))

Situering
Het Beheerscomité GAS is in vergadering van 13 maart 2020 overgegaan tot vastlegging van de 
rekening over het werkingsjaar 2019.

Het resultaat, zijnde het saldo van de gerealiseerde inkomsten en de aangerekende kosten van de 
GAS-dienst, wordt verdeeld over de deelnemende gemeenten rekening houdend met hun 
bevolkingscijfer. Er is in 2019 gewerkt met een voorschotfactuur. Er is reeds een factuur gestuurd 
naar alle gemeenten voor 85% van de gebudgetteerde bijdrage 2019. De factuur van saldo 2019 zal 
samen met het voorschot van 2020 worden gefactureerd zoals berekend in de bijlage.

Concreet betekent dit volgende verdeelsleutel conform de overeenkomst Interlokale Vereniging 
Bureau GAS:
Geel : 15,30 %
Laakdal : 6,41 %
Meerhout : 4,07 %
Grobbendonk : 4,60 %
Herentals : 11,16%
Herenthout : 3,63 %
Olen : 4,91%
Vorselaar : 3,14%
Herselt : 5,79 %
Hulshout : 4,08 %
Westerlo :9,96 %
Balen : 8,77 %
Dessel : 3,80 %
Mol : 14,19 %

In het eindbudget werd een tussenkomst van alle gemeenten voorzien van 110 815,00 euro.
Bij de afrekening was dit 58 783,44 euro.
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Opmerkingen bij de afrekening: 
• In 2019 is het aantal dossiers sterk gestegen. De voorbije jaren waren er gemiddeld 1000 

dossiers per jaar voor alle gemeenten samen. In 2019 waren dit 1750 dossiers. De inkomsten 
van 2019 zijn dan ook sterk gestegen in vergelijking met het budget 2019 en de voorbije 
jaren. De stijging is te verklaren doordat veel gemeenten meer inzetten op de aanpak van 
sluikstorten oa door de inzet van camera’s en doordat enkele gemeenten ook overtredingen 
in de blauwe zone laten bestraffen via GAS.

• De uiteindelijke bijdrage van elke gemeente is veel kleiner dan het gebudgetteerde bedrag.

Het initiële budget voorzag een bijdrage van de gemeente Herselt ten belope van 6.421,53 euro. De 
uiteindelijke afrekening bedraagt 3.406,40 euro.

Gelet op artikel 3 van de statuten van de interlokale vereniging ‘Bureau GAS’ dat luidt als volgt: 
“Het beheerscomité stelt jaarlijks en uiterlijk op 31 maart de rekeningen van het voorgaande 
werkingsjaar vast en legt ze binnen een termijn van 50 dagen na de vaststelling ervan ter 
goedkeuring voor aan de gemeenteraden van de deelnemende gemeenten. Na het verstrijken van een 
termijn van 50 dagen vanaf de verzending ervan aan de voornoemde raden worden zij, zonder 
tegenbericht, geacht te zijn goedgekeurd.”;

Advies van de administratie
Overwegende dat het beheerscomité in vergadering van 13 maart 2020 is overgegaan tot de 
goedkeuring van de rekening over het werkingsjaar 2019;

Gelet onder meer op de omstandige motivering en onderbouwing van deze goedkeuring, is er geen 
reden om deze afrekening niet goed te keuren.

Argumentatie van de Gemeenteraad leidende tot het uiteindelijke besluit
De Gemeenteraad sluit zich aan bij het advies vanuit de administratie. 

Tussenkomst
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Raadslid Kristof Van Dingenen vraagt of er cijfers bekend zijn rond het aantal GAS boetes ivm social 
distancing.
De Burgemeester antwoordt dat er geen GAS-boetes gegeven werden, de handhaving voor wat 
betreft COVID-19 verloopt niet via GAS, ook niet in Westerlo, Hulshout of andere gemeenten binnen 
ons GAS-werkingsgebied.
De Burgemeester stelt voor om dit verder te beantwoorden binnen de mededelingen vanuit het 
College.

Met eenparigheid

BESLUIT
De afrekening GAS voor het werkingsjaar 2019 goed te keuren.

Milo Anthonis verlaat de zitting gedurende de behandeling van volgend agendapunt.
Kristof Van Dingenen neemt de functie van Voorzitter wnd. waar.
Maria Leirs verlaat de zitting gedurende de behandeling van volgend agendapunt.

FINANCIËN

4. Rekening 2019 - kerkfabrieken - advies (1.857.073.521.8)

Situering
Op 20 februari 2020 werden de rekeningen 2019 van volgende kerkfabrieken ingediend:
- kerkfabriek Sint-Servaas Herselt
- kerkfabriek Sint-Hubertus Ramsel
- kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw ten Hemel Opgenomen Bergom
- kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw Onbevlekt Ontvangen Blauberg

Wettelijke gronden
Decreet van 7 mei 2004 betreffende de materiële organisatie en werking van de erkende erediensten 
en latere wijzigingen.

Toelichting en advies
De rekeningen zijn onderworpen aan het advies van de Gemeenteraad binnen een termijn van 50 
dagen.

Saldogegevens rekening 2019 (exploitatie):
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Saldogegevens rekening 2019 (investeringen):

 
Alle rekeningen beschikken over een batig eindsaldo (exploitatie- en investeringsresultaat 2019).

Kerkfabriek Bergom, maar zeker Blauberg dienen wel tijdig interne kredietaanpassingen door te 
voeren. Enkele individuele uitgavenkredieten werden overschreden, wat niet de bedoeling is, maar 
binnen de hoofdrubrieken waren er geen overschrijdingen.

Er zijn verder geen opmerkingen te maken bij de ingediende rekeningen, behoudens enkele kleine 
technische bemerkingen, die echter geen impact hebben op de uiteindelijke resultaten, en het 
voorstel is dan ook om deze gunstig te adviseren.

Met eenparigheid
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BESLUIT
Artikel 1:
Gunstig advies te verlenen m.b.t. de voorgelegde rekeningen 2019 van de kerkfabrieken Sint-Servaas 
Herselt, Sint-Hubertus Ramsel, Onze-Lieve-Vrouw ten Hemel Opgenomen Bergom en Onze-Lieve-
Vrouw Onbevlekt Ontvangen Blauberg.

Artikel 2:
Dit advies over te maken aan het administratief toezicht en de betrokken kerkfabrieken.

Voorzitter Milo Anthonis vervoegt de vergadering.
Raadslid Maria Leirs vervoegt de vergadering.
Kristof Van Dingenen neemt de functie van Raadslid waar.

5. Zendmast werkhal AN 0187 C - vraag tot verlenging (1.817)

Situering
Op 20 maart 2020 stelde de heer Erik Gielis, namens Telenet, de vraag of de huur voor de locatie van 
de zendmast aan de gemeentelijke werkhal (AN 0187 C) kan verlengd worden.

De huidige overeenkomst, afgesloten eind 1999 en ingegaan op 28 februari 2001, loopt af op 28 
februari 2022.

Wettelijke gronden
Decreet Lokaal Bestuur

Toelichting en advies
De huidige overeenkomst werd destijds afgesloten voor een termijn van 9 jaar, tweemaal 
verlengbaar met een periode van 6 jaar (in totaal dus 21 jaar).

Telenet had nu al graag de intenties gekend van het bestuur: stopzetting of verlenging van de 
overeenkomst omdat ingeval van stopzetting de operatoren rekening houden met een termijn van 
zeker 2 jaar om een andere, geschikte locatie te vinden en in te richten.

Telenet doet het voorstel om een addendum toe te voegen aan de huidige overeenkomst (zie bijlage) 
en de huur te verlengen voor een periode van 9 jaar, en hernieuwbaar (door Telenet) voor een extra 
periode van 9 jaar. Indien Telenet deze hernieuwing inroept, zou de overeenkomst lopen tot 28 
februari 2040.

Telenet betaalt momenteel 6.824,48 euro per jaar per zendmastlocatie (jaarlijks indexeerbaar).

Een al dan niet verlenging kan afhankelijk zijn van de lange termijn perspectieven van het bestuur. 9 
jaar is in die optiek niet onoverkomelijk, maar afhankelijk van de toekomstige plannen zou een 
éénzijdig vast te leggen termijn van 18 jaar misschien een hypotheek kunnen leggen op bepaalde 
ontwikkelingen. Op vraag van de Financieel Directeur en het College van Burgemeester en 
Schepenen voegde Telenet een art. 6.4 toe, waarbij de gemeente het recht krijgt om de 
overeenkomst na een eerste termijn van 9 jaar op te zeggen, mits 2 jaar vooropzegtermijn.

Financiële weerslag
De locatie voor de zendmast levert momenteel 6.824,48 euro per jaar op.
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De overeenkomst niet verlengen, betekent ca. 7.000,00 euro (actuele waarde 2022) per jaar 
gedurende 18 jaar. (= 126.000,00 euro over ganse termijn overeenkomst).

Tussenkomst
Raadslid Luc Peetermans stelt twee vragen:

1) Betreft het veiligheidsaspect van 5G: Mensen zijn ongerust. Het Raadslid vraagt na te gaan of 
er sprake kan zijn van een veiligheids- en gezondheidsimpact.

2) Betreft het financiële economische aspect: 5G zal veel opbrengen voor de maatschappijen, 
het is volgens het Raadslid niet zinvol om meteen zomaar te verlengen met 9 jaar, volgens de 
informatie waarover het Raadslid beschikt zouden de contractvoorwaarden aanzienlijk 
kunnen verbeteren voor de gemeente, gezien de zeer goed gelegen locatie. 

Het Raadslid vraagt om dit economische aspect grondig te onderzoeken en te vergelijken met andere 
gemeenten, en ook het gezondheidsaspect te onderzoeken.

Schepen Raf Vangenechten antwoordt: We zullen het economische aspect onderzoeken en ook het 
veiligheidsapsect moet verder onderzocht worden.

Voorstel tot uitstel.

BESLUIT
Dit agendapunt wordt uitgesteld naar een volgende zitting.

INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKINGSVERBANDEN

6. Zefier - Algemene Vergadering op 11 juni 2020 (2.075.7)

Situering
Gelet op het decreet van 22 december 2017 over het Lokaal Bestuur, en in het bijzonder op artikel 
41;

Gelet op de wet van 21 december 1994 houdende sociale en diverse bepalingen, artikel 180;

Gelet op het feit dat de gemeente vennoot is van de cvba Zefier;

Gelet op de statuten van de cvba Zefier inzonderheid de artikelen 26, 27 en 28;

Gelet op de uitnodiging via e-mail van 17 maart 2020 tot de gewone Algemene Vergadering van de 
cvba Zefier op 11 juni 2020;

Gelet op de ter beschikking gestelde documenten;

Overwegende dat geen bezwaren voorhanden zijn om de goedkeuring van de voorgelegde 
agendapunten te weigeren;

Toelichting en advies
Tijdens de Gemeenteraad van 25 februari 2019 werd Milo Anthonis aangeduid als 
Vertegenwoordiger voor de Algemene Vergaderingen van Zefier en Kristof Van Dingenen als 
plaatsvervanger.
Milo Anthonis liet op 21 maart 2020 per mail weten aanwezig te zullen zijn op de Algemene 
Vergadering.
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Met eenparigheid

BESLUIT
Hecht, na onderzoek van de ter beschikking gestelde documenten, zijn goedkeuring aan de agenda 
en alle afzonderlijke punten van de agenda van de gewone Algemene Vergadering van de cvba Zefier 
van 11 juni 2020, zijnde

1) Verslag van de Raad van Bestuur over het boekjaar 2019;
2) Verslag van de Commissaris-Revisor over de jaarrekening 2019;
3) Goedkeuring van de jaarrekening 2019 (balans, resultatenrekening, winstverdeling en 

toelichting);
4) Kwijting aan de Bestuurders en de Commissaris-Revisor;
5) Kennisname en bespreking van het bijzonder verslag van de Raad van Bestuur opgesteld 

overeenkomstig artikel 5:102 WVV;
6) Besluit tot machtiging van de Raad van Bestuur om over te gaan tot uitgifte van nieuwe 

aandelen die niet evenredig aan het aantal uitgegeven aandelen binnen elke soort 
(rekeningsector) gebeurt; en

7) Volmacht.

7. Zonnige Kempen -Algemene Vergadering op 27 mei 2020 (2.075.7)

Situering
Uitnodiging van Zonnige Kempen, Grote Markt 39, 2260 Westerlo voor de Algemene Vergadering op 
woensdag 27 mei 2020 om 18 uur in Feestzalen De Vlaschaard, Seysheistraat 22, 2235 Hulshout .

Toelichting en advies 
Tijdens de Gemeenteraadszitting van 25 februari 2019 werd Mark Van den Wouwer aangeduid als 
1ste kandidaat bestuurder voor de huidige legislatuur 2019 tot 2024.

Tijdens de Gemeenteraadszitting van 23 april 2019 werd Dolinda Voet aangeduid als 2de kandidaat 
bestuurder voor de eerste 3 jaren van de huidige legislatuur 2019 tot 2021 en Sofie Candillon als 2de 
kandidaat bestuurder voor de laatste 3 jaren van de huidige legislatuur 2022 tot 2024.

Tijdens de Gemeenteraadszitting van 30 september 2019 werd Stefan Korthout aangesteld als 
vertegenwoordiger en Tim Tubbax als plaatsvervangend vertegenwoordiger voor de Algemene 
Vergaderingen van Zonnige Kempen.

In de uitnodiging staat dat de agenda enkele weken voor de Algemene Vergadering bezorgd wordt. 
Het secretariaat zal de agenda op dat moment mailen aan alle Raadsleden.

Tussenkomst
Schepen Mark Van den Wouwer stelt dat Zonnige Kempen momenteel van plan is om de vergadering 
uit te stellen naar een latere datum en fysiek te vergaderen. 
De Voorzitter stelt dat dit geen beletsel is om de volmachtdrager te mandateren. 
Raadslid Luc Peetermans stelt dat het besluit foutief geformuleerd is: de volmachtdrager wordt 
gemandateerd om .... overeenkomstig deze beslissing te handelen en te beslissen. Het voorbehoud 
van datum dat Schepen Mark Van den Wouwer formuleert, kan best meegenomen worden in het 
besluit. 

Stemmen voor:
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Milo Anthonis, Peter Keymeulen, Mireille Colson, Mark Van den Wouwer, Raf Vangenechten, Pieter-
Jan Parrein, Elke Verlinden, Geert Sterckx, Tim Tubbax, Dolinda Voet, Kristof Van Dingenen, Karen 
Broes en Stefan Korthout
Onthouden zich:
Luc Peetermans, Kathleen Helsen, Ronan Korthout, Christiane Van Thielen, Gerda Battel, Hilde Van 
Reet, Evelien Van Bedts, Warre Schauwaers, Maria Leirs en Wies Ooms

BESLUIT
De volmachtdrager wordt gemandateerd om overeenkomstig deze beslissing te handelen en 
beslissen tijdens de Algemene Vergadering van Zonnige Kempen op woensdag 27 mei 2020 in 
Feestzalen De Vlaschaard, Seysheistraat 22, 2235 Hulshout, .
Naar aanleiding van de corona maatregelen is Zonnige Kempen momenteel van plan om de 
vergadering uit te stellen naar een latere datum zodat de vergadering toch fysiek kan plaatshebben. 

8. Iverlek - Algemene Vergadering op 12 juni (2.075.7)

Situering
Gelet op het feit dat de gemeente voor één of meerdere activiteiten aangesloten is bij de 
opdrachthoudende vereniging Iverlek;

Gelet op het feit dat de gemeente per aangetekend schrijven van 30 maart 2020 werd opgeroepen 
om deel te nemen aan de Algemene Vergadering tevens jaarvergadering van Iverlek die op 12 juni 
2020 plaatsheeft in “Waerboomhof, Jozef Mertensstraat 140, 1702 Groot-Bijgaarden”;

Gelet op het feit dat een dossier met documentatiestukken aan de gemeente per brief van 30 maart 
2020 overgemaakt werd;

Gelet op het artikel 432, alinea 3 van het decreet over het Lokaal Bestuur, waarbij bepaald wordt dat 
de vaststelling van het mandaat van de Vertegenwoordiger dient te worden herhaald voor elke 
Algemene Vergadering; 

Gelet op het feit dat we heden geconfronteerd worden met het coronavirus COVID-19, waarbij het 
op heden niet vaststaat onder welke vorm deze Algemene Vergadering zal kunnen plaatsvinden.  
Gelet op de huidige federale richtlijnen alsook de politiebesluiten van de Gouverneurs en de 
informatie via het Agentschap Binnenlands Bestuur omtrent het coronavirus COVID-19 (en de 
mogelijke evolutie in en aanpassing van deze richtlijnen en informatie) en de impact hiervan op 
onderhavige bijeenkomst, wordt gevraagd om een expliciete beslissing over alle voorliggende 
agendapunten. Op deze manier kan desgevallend overgegaan worden tot het houden van een 
schriftelijke Algemene Vergadering indien dit noodzakelijk mocht blijken.

Tijdens de Gemeenteraad van 23 april 2019 werd Kristof van Dingenen aangeduid als 
vertegenwoordiger voor de Algemene Vergaderingen van Iverlek, Mireille Colson als plaatsvervanger.

Met eenparigheid

BESLUIT
Artikel 1:
Zijn goedkeuring te hechten aan de agenda van de Algemene Vergadering tevens jaarvergadering van 
de opdrachthoudende vereniging Iverlek d.d. 12 juni 2020:
1. Kennisneming verslagen van Iverlek van de Raad van Bestuur en van de Commissaris over het 

boekjaar 2019.
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2. Goedkeuring van de jaarrekening van Iverlek afgesloten op 31 december 2019 (balans, 
resultatenrekening, winstverdeling, boekhoudkundige besluiten en waarderingsregels).

3. Vaststelling van de uitkeringen overeenkomstig artikel 6:114 WVV - netto-actieftest (artikel 6:115 
WVV)

4. Kwijting te verlenen afzonderlijk aan de Bestuurders, de leden van de Regionale Bestuurscomités 
en de Commissaris van Iverlek met betrekking tot het boekjaar 2019.

5. Desgevallend aanvaarding uitbreiding activiteiten gemeenten voor (neven)activiteiten.
6. Statutaire benoemingen.
7. Benoeming van een Commissaris.
8. Statutaire mededelingen.

Artikel 2: – in geval van schriftelijke Algemene Vergadering
Zijn akkoord te verlenen over elk van de voorliggende agendapunten. Dit geeft het standpunt van de 
gemeente weer, en dient in geval van een schriftelijke Algemene Vergadering als een bindend 
akkoord te worden beschouwd en dat opgenomen zal worden in een overzichtslijst ‘houdende 
ontvangen inhoudelijke goedkeuringen van de deelnemers’ die gevoegd zal worden bij de notulen 
van bovenvermelde Algemene Vergadering en waarbij de individuele Gemeenteraadsbeslissingen via 
het digitaal loket zullen overgemaakt worden aan de toezichthoudende overheid.

Artikel 3: – in geval van een fysieke Algemene Vergadering
De vertegenwoordiger van de gemeente die zal deelnemen aan de Algemene Vergadering tevens 
jaarvergadering van de opdrachthoudende vereniging Iverlek op 12 juni 2020 (of iedere andere 
datum waarop deze uitgesteld of verdaagd zou worden), op te dragen zijn/haar stemgedrag af te 
stemmen op de beslissingen genomen in de Gemeenteraad van heden inzake voormeld artikel 1 en 2 
van onderhavige beslissing.

Artikel 4:
Het College van Burgemeester en Schepenen te gelasten met de uitvoering van voormelde 
beslissingen en onder meer kennisgeving hiervan te verrichten aan de opdrachthoudende vereniging 
Iverlek, ter attentie van het secretariaat (in pdf-versie), uitsluitend op het e–mailadres 
vennootschapssecretariaat@fluvius.be .

POLITIE

9. Aanvullend politiereglement: Zebrapad - BS De Letterboom (2.077.6)

Situering
Er werd vastgesteld dat ter hoogte van de toegangspoort van BS De Letterboom, Kerkstraat 10, 
maatregelen dienen getroffen te worden om de veiligheid van onze kinderen op de openbare weg te 
verzekeren. Een zebrapad zou de veiligheid verhogen.

Wettelijke gronden
De Nieuwe Gemeentewet van 24 juni 1988.
Het Decreet Lokaal Bestuur van 22 december 2017.
De wet betreffende de politie over het wegverkeer, gecoördineerd bij Koninklijk Besluit van 16 maart 
1968.
Het decreet van 16 mei 2008 betreffende de aanvullende reglementen op het wegverkeer en de 
plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens.
Het Koninklijk Besluit van 1 december 1975 houdende algemeen reglement op de politie van het 
wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg.

mailto:vennootschapssecretariaat@fluvius.be
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Het Ministerieel Besluit van 11 oktober 1976 waarbij de minimumafmetingen en de bijzondere 
plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens worden bepaald.
Het besluit van de Vlaamse Regering van 23 januari 2009 betreffende de aanvullende reglementen 
op het wegverkeer en de plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens.
Het standaardbestek 250.
De omzendbrief MOB/2009/01 van 3 april 2009.
Het decreet Lokaal Bestuur van 22 december 2017 m.b.t. de publicatie- en meldingsplicht. 
Het besluit van het College van Burgemeester en Schepenen van 12 november 2019 dit agendapunt 
ter goedkeuring voor te leggen aan de Gemeenteraad.

Toelichting en advies
Overwegende dat de hierna voorziene maatregel een gemeenteweg betreft.

Een afschrift van dit besluit wordt, na goedkeuring/kennisname door de Vlaamse minister van 
Mobiliteit, Sociale Economie en Gelijke kansen overgemaakt aan:
De heer griffier van de Rechtbank van 1° aanleg te Turnhout
De heer griffier van de de politierechtbank van Turnhout
De brandweercommandant, de politie Zuiderkempen
De afdeling Wegen en Verkeer Antwerpen, cel verkeer en signalisatie, Lange Kievitstraat 111-113, 
bus 41, 2018 Antwerpen.

Gunstig advies 

Argumentatie van de Gemeenteraad leidende tot het uiteindelijk besluit
De Gemeenteraad sluit zich aan bij het advies van College van Burgemeester en Schepenen zoals dit 
verder vorm werd gegeven vanuit de administratie.

Tussenkomst
Raadslid Karen Broes vraagt hoe deze actie kadert in het grotere geheel en het algemene plan om de 
schoolomgevingen veiliger te maken.

Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat alle scholen bezocht zijn om de bekommernissen op te 
lijsten. 
Bij de Letterboom waren er slechts twee bekommernissen: 

1) Er werden paaltjes gezet om te voldoen aan de bekommernis van passerende auto's. 
2) Een tweede vraag betrof de aanleg van een zebrapad zodat kinderen op een veilige manier 

kunnen oversteken. 

Raadslid Karen Broes vraagt wat eventueel de rol is van de ouders van de schoolgaande kinderen en 
de mensen die met de fiets of te voet naar school komen in een groter mobiliteitsplan. 

Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat de analyse werd gemaakt van hoeveel kinderen met de 
fiets, te voet, met de auto of met de schoolbus komen. Het grootste deel van de kinderen wordt met 
de schoolbus gebracht. De schooldirectie werd bevraagd.

Raadslid Karen broes vraagt of ook de ouders bevraagd werden, want daar lijken ook vragen te leven. 

Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat de directie werd bevraagd, ze zouden ook de 
oudervereniging betrekken en de ouders via brief verwittigen. De Schepen belooft na te vragen of dit 
gebeurd is. 

De Voorzitter vraagt over te gaan tot stemming.
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Met eenparigheid

BESLUIT
Artikel 1:
T.h.v. de toegangspoort van BS De Letterboom, Kerkstraat 10, wordt een zebrapad aangelegd.
Deze maatregel zal met de borden F49 gesignaleerd worden. 

Artikel 2:
De weggebruikers worden door middel van de voorgeschreven verkeerstekens van deze  
verkeersmaatregelen in kennis gesteld.

Artikel 3:
Dit aanvullend reglement wordt ter kennisname gepubliceerd op de webtoepassing en gemeld via 
het digitaal loket van het Agentschap Binnenlands Bestuur.

SOCIAAL HUIS

10. Eerstelijnszone (ELZ:) afvaardiging Algemene Vergadering

Situering
De VZW Eerstelijnszone Zuiderkempen werd opgericht. Gemeente en OCMW Herselt beslisten 
in zitting van 16 december 2019 beslist om toe te treden tot de VZW Eerstelijnszone Zuiderkempen. 

Wettelijke gronden
22 december 2017 en latere wijzigingen: Decreet Lokaal Bestuur.
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29 juni 2018: Besluit van de Vlaamse Regering tot toekenning van een subsidie aan de 
initiatiefnemers in een afgebakende zone voor de oprichting van de zorgraden.
26 april 2019: Decreet betreffende de organisatie van de eerstelijnszorg, de regionale 
zorgplatformen en de ondersteuning van de eerstelijnszorgaanbieders.
17 mei 2019: Besluit van de Vlaamse Regering tot erkenning en subsidiëring van de zorgraden en
houdende inwerkingtreding van het decreet van 26 april 2019 betreffende de organisatie van de
eerstelijnszorg, de regionale zorgplatformen en de ondersteuning van de eerstelijns- zorgaanbieders.

Toelichting en advies
Elk toegetreden lid heeft recht op een stem in de algemene vergadering. Elke cluster, dus ook de 
cluster lokale besturen kan 12 leden afvaardigen. Dit betekent dat de gemeente/OCMW samen 2 
leden mogen afvaardigen. Beide personen hebben effectief stemrecht binnen de algemene 
vergadering maar kunnen zich laten vertegenwoordigen door een ander lid van de algemene 
vergadering met een volmacht. 

Tussenkomst
Eenparig besluit tot uitstel.

BESLUIT
Dit agendapunt wordt uitgesteld naar een volgende zitting.

CULTUUR

11. Samenstelling Cultuuradviesraad (1.854.075(1))

Situering
Het adviesorgaan voor cultuur werd hervormd naar een Cultuuradviesraad. Het organieke reglement 
werd goedgekeurd in de zitting van de Gemeenteraad op 21 oktober 2019. In een volgende fase 
werd gezocht naar kandidaten o.a. via Herselt leeft! en via het verenigingsleven.

Artikel 3 van het Organiek reglement Cultuuradviesraad vermeldt:
De Cultuuradviesraad bestaat uit maximaal 15 stemgerechtigde leden, bij voorkeur volgens volgende 
verdeling over de domeinen:

• 1 beeldende kunst, architectuur en vormgeving
• 1 muziek
• 1 podiumkunsten
• 2 socio-cultureel (1 man en 1 vrouw)
• 1 bibliotheekraad
• 1 evenementen (iemand feestcomité en / of organisatie socio-culturele evenementen)
• 1 jeugdraad
• 1 ouderenadviesraad
• 1 toerisme
• 1 erfgoedcel
• 4 specialisten en individuele geïnteresseerden

Er wordt steeds gestreefd naar een maximale spreiding over de domeinen en naar een zo breed 
mogelijke vertegenwoordiging van de cultuurdomeinen bij de specialisten en individuele 
geïnteresseerden. 

Wettelijke gronden
Decreet lokaal cultuurbeleid
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Het Organiek reglement Cultuuradviesraad, goedgekeurd door de Gemeenteraad op 21 oktober 
2019. 

Toelichting en advies
Volgende personen willen deel uitmaken van de Cultuuradviesraad

Sector Naam

Beeldende kunst Anne-Marie Hooyberghs
Muziek Steven Nijs
Podiumkunsten Roel Stinissen

Ilse Van EyndeSocio-cultureel
Kris Verellen

Bibliotheekraad Carla Berrevoets
Evenementen Annick Tubbax
Jeugdraad Vic Huysmans
Ouderenadviesraad Chris Pelgrims
Toerisme Dana Vermetten
Erfgoed Frans Verstrepen

Arnold Maris
Koenraad Cuypers
Theo Valgaeren

Specialisten / geïnteresseerden

Anita Vercammen

Tussenkomst
Seniorenraad in de toelichting moet Ouderenadviesraad zijn. Dit wordt rechtgezet in het 
motiverende gedeelte.
Raadslid Luc Peetermans stelt dat de CD&V+2230-fractie de samenstelling van de Cultuuradviesraad 
niet heeft goedgekeurd owv de te beperkte vertegenwoordiging van het socio-culturele werkveld, en 
om die reden zal de fractie zich nu ook onthouden.

Stemmen voor:
Milo Anthonis, Peter Keymeulen, Mireille Colson, Mark Van den Wouwer, Raf Vangenechten, Pieter-
Jan Parrein, Elke Verlinden, Geert Sterckx, Tim Tubbax, Dolinda Voet, Kristof Van Dingenen, Karen 
Broes en Stefan Korthout
Onthouden zich:
Luc Peetermans, Kathleen Helsen, Ronan Korthout, Christiane Van Thielen, Gerda Battel, Hilde Van 
Reet, Evelien Van Bedts, Warre Schauwaers, Maria Leirs en Wies Ooms

Motivatie onthouding Luc Peetermans: Te beperkte vertegenwoordiging van het socio-culturele 
werkveld in de Cultuuradviesraad.

BESLUIT
Goedkeuring te verlenen aan de samenstelling van de Cultuuradviesraad. 

12. Ouderenadviesraad - aanpassing  huishoudelijk reglement (1.842(4))

Situering
Het huishoudelijk reglement van de Ouderenadviesraad werd aangepast als volgt : 
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Wettelijke gronden
2020- 2025

Toelichting en advies
Huidige versie: 
Artikel 2: Samenstelling gemeentelijke Ouderenadviesraad

De gemeentelijke Ouderenadviesraad bestaat uit stemgerechtigde en waarnemende leden. De 
vergaderingen zijn openbaar. De agenda, vergaderdatum en -plaats worden bekend gemaakt aan de 
leden. De agenda en verslagen zijn ter inzage op de zetel en op de website van de gemeente Herselt.

Elk stemgerechtigd lid van de Ouderenadviesraad is woonachtig in de gemeente Herselt en heeft een 
minimum leeftijd van 55 jaar. Komen in aanmerking voor een stemgerechtigd lidmaatschap in de 
gemeentelijke Ouderenadviesraad:

 Alle personen die als stemgerechtigde afgevaardigd zijn door hun plaatselijke 
ouderenvereniging. De plaatselijke ouderenvereniging telt minstens 30 leden. Elke vereniging 
heeft recht op 2 stemgerechtigde leden in de ouderenadviesraad.

 De bewonersraad van het woonzorgcentrum Sint-Barbara heeft recht op twee stemmen.
 Alle niet georganiseerde ouderen hebben samen recht op maximum 5 stemmen. Onder niet 

georganiseerde ouderen wordt verstaan de ouderen van 55 jaar en ouder, die geen 
bestuursmandaat opnemen in een ouderenvereniging. 

 De stemgerechtigde leden mogen geen politiek mandaat uitoefenen, mensen met een 
politiek mandaat mogen wel aanwezig zijn op de adviesraad en actief lid zijn in de 
werkgroepen

De Schepen van Welzijn, de medewerkers van het Lokaal Bestuur van Herselt en andere deskundigen 
die zetelen in de Ouderenadviesraad zijn niet stemgerechtigd.  
De leden van de Ouderenadviesraad duiden onder hun leden een Voorzitter, een Ondervoorzitter en 
een Secretaris aan. De Voorzitter wordt voor vier jaar aangeduid. De Ondervoorzitter wordt de 
eerste keer voor zes jaar verkozen, nadien voor 4 jaar. Zij kunnen één keer herkozen worden. De 
Secretaris heeft een mandaat van één jaar en kan jaarlijks verlengd worden.

Nieuwe versie:
Artikel 2: Samenstelling gemeentelijke Ouderenadviesraad

De gemeentelijke Ouderenadviesraad bestaat uit  stemgerechtigde en waarnemende leden. De 
vergaderingen zijn openbaar. De agenda, vergaderdatum en -plaats worden bekend gemaakt aan de 
leden. De agenda en verslagen zijn ter inzage op de zetel en op de website van de gemeente Herselt.

Elk stemgerechtigd lid van de Ouderenadviesraad is woonachtig in de gemeente Herselt en heeft een 
minimum leeftijd van 55 jaar. Komen in aanmerking voor een stemgerechtigd lidmaatschap in de 
gemeentelijke Ouderenadviesraad:

 Alle personen die als stemgerechtigde afgevaardigd zijn door hun plaatselijke 
ouderenvereniging. De plaatselijke ouderenvereniging telt minstens 30 leden. Elke vereniging 
heeft recht op 2 stemgerechtigde leden in de Ouderenadviesraad.

 De bewonersraad van het woonzorgcentrum Sint-Barbara heeft recht op twee stemmen.
 Alle niet georganiseerde ouderen hebben samen recht op maximum zoveel stemmen als er 

niet georganiseerde ouderen aanwezig zijn, met een absoluut maximum van 7 stemmen. 
Onder niet georganiseerde ouderen wordt verstaan de ouderen van 55 jaar en ouder, die 
geen bestuursmandaat opnemen in een ouderenvereniging. 
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 De stemgerechtigde leden mogen geen politiek mandaat uitoefenen, mensen met een 
politiek mandaat mogen wel aanwezig zijn op de adviesraad en actief lid zijn in de 
werkgroepen

De Schepen van Welzijn, de medewerkers van het Lokaal Bestuur van Herselt en andere deskundigen 
die zetelen in de Ouderenadviesraad zijn niet stemgerechtigd.  
De leden van de Ouderenadviesraad duiden onder hun leden een Voorzitter, een Ondervoorzitter en 
een Secretaris aan. De Voorzitter wordt voor vier jaar aangeduid. De Ondervoorzitter wordt de 
eerste keer voor zes jaar verkozen, nadien voor 4 jaar. Zij kunnen één keer herkozen worden. De 
Secretaris heeft een mandaat van één jaar en kan jaarlijks verlengd worden.

Tussenkomst
Raadslid Karen Broes stelt de vraag: Wat als er een tegenstrijdigheid in de stemmen (de 7 stemmen) 
zou zitten. 
Schepen Elke Verlinden antwoordt dat er 7 onafhankelijken zijn, de uitbreiding is te wijten aan de 
groter dan verwachte interesse. Er zijn ook nog 10 stemgerechtigde mensen vanuit de verenigingen. 
Er zijn dus alles tezamen 17 stemmen. 
Er zijn maximaal 7 niet-georganiseerde ouderen stemgerechtigd. Het is een open adviesraad, dus de 
mensen die zich kandidaat hadden gesteld hebben een stem, maar het blijft bij die 7 stemmen. 

Met eenparigheid

BESLUIT
Akkoord te gaan met de aanpassing van artikel 2 van het huishoudelijk reglement ouderenadviesraad 
als volgt:

Artikel 2: Samenstelling gemeentelijke Ouderenadviesraad

De gemeentelijke Ouderenadviesraad bestaat uit  stemgerechtigde en waarnemende leden. De 
vergaderingen zijn openbaar. De agenda, vergaderdatum en -plaats worden bekend gemaakt aan de 
leden. De agenda en verslagen zijn ter inzage op de zetel en op de website van de gemeente Herselt.

Elk stemgerechtigd lid van de Ouderenadviesraad is woonachtig in de gemeente Herselt en heeft een 
minimum leeftijd van 55 jaar. Komen in aanmerking voor een stemgerechtigd lidmaatschap in de 
gemeentelijke Ouderenadviesraad:

 Alle personen die als stemgerechtigde afgevaardigd zijn door hun plaatselijke 
ouderenvereniging. De plaatselijke ouderenvereniging telt minstens 30 leden. Elke vereniging 
heeft recht op 2 stemgerechtigde leden in de Ouderenadviesraad.

 De bewonersraad van het woonzorgcentrum Sint-Barbara heeft recht op twee stemmen.
 Alle niet georganiseerde ouderen hebben samen recht op maximum zoveel stemmen als er 

niet georganiseerde ouderen aanwezig zijn, met een absoluut maximum van 7 stemmen. 
Onder niet georganiseerde ouderen wordt verstaan de ouderen van 55 jaar en ouder, die 
geen bestuursmandaat opnemen in een ouderenvereniging. 

 De stemgerechtigde leden mogen geen politiek mandaat uitoefenen, mensen met een 
politiek mandaat mogen wel aanwezig zijn op de adviesraad en actief lid zijn in de 
werkgroepen

De Schepen van Welzijn, de medewerkers van het Lokaal Bestuur van Herselt en andere deskundigen 
die zetelen in de Ouderenadviesraad zijn niet stemgerechtigd.  
De leden van de Ouderenadviesraad duiden onder hun leden een Voorzitter, een Ondervoorzitter en 
een Secretaris aan. De Voorzitter wordt voor vier jaar aangeduid. De Ondervoorzitter wordt de 
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eerste keer voor zes jaar verkozen, nadien voor 4 jaar. Zij kunnen één keer herkozen worden. De 
Secretaris heeft een mandaat van één jaar en kan jaarlijks verlengd worden.

OMGEVING

13. Subsidiereglement voor natuurverenigingen voor grondverwerving (1.777)

Situering
Gelet op het gemeentelijk subsidiereglement voor de aankoop van groengebieden door 
natuurverenigingen, goedgekeurd door de Gemeenteraad in zitting van 29 november 2004;

Gelet op de herziening van het gemeentelijk subsidiereglement voor de aankoop van groengebieden 
door natuurverenigingen, goedgekeurd door de Gemeenteraad in zitting van 29 januari 2009;

Overwegende dat naar aanleiding van de vraag van Staf Aerts, in naam van Natuurpunt vzw, door het 
College van Burgemeester en Schepenen in zitting op datum van 17 februari 2020 werd besloten om:
1. een aangepast voorstel van een toelagereglement op te maken en voor te leggen;
2. de volgende elementen te weerhouden voor aanpassing in het bestaande toelagereglement:

• Het installeren van bijkomende voorwaarden ten aanzien van de natuurvereniging:
• De mogelijkheid inbouwen opdat de natuurvereniging ook een subsidie kan verkrijgen voor 

de aankoop van gronden die gelegen zijn in de gevoelige gebieden bosgebied en ecologisch 
waardevol agrarisch gebied;

De Milieudienst stelt voor om de subsidie niet meer uitsluitend voor te behouden voor Natuurpunt 
Beheer VZW, maar ook andere erkende natuurverenigingen de mogelijkheid te geven om de subsidie 
aan te vragen.

Wettelijke gronden
Het subsidiereglement voor de aankoop van groengebieden door natuurverenigingen, goedgekeurd 
door de Gemeenteraad in zitting van 29 november 2004;
Het subsidiereglement voor de aankoop van groengebieden door natuurverenigingen, goedgekeurd 
door de Gemeenteraad in zitting van 29 januari 2009 (herziening).

Toelichting en advies
De volgende elementen in het subsidiebesluit van de gemeenteraad van 29 januari 2009 worden 
gewijzigd:

Het artikel 2 wordt gewijzigd als volgt: 

"De voor subsidiëring in aanmerking komende natuurvereniging is: Natuurpunt Beheer VZW, 
Kardinaal Mercierplein 1, 2800 Mechelen."

wordt vervangen door:

"Alle volgens de bepalingen onder het besluit van de Vlaamse Regering van 18 december 2015 
houdende de erkenning en subsidiëring van milieu- en natuurverenigingen erkende  
natuurverenigingen komen in aanmerking voor subsidiëring."

Het artikel 3 wordt gewijzigd als volgt:
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"Hogergenoemde vereniging maakt aan het gemeentebestuur een afschrift van hun statuten 
over en geeft onmiddellijk kennis van eventuele wijzigingen in deze statuten."

wordt vervangen door:

"De natuurvereniging maakt aan het gemeentebestuur een afschrift van hun statuten over en 
geeft onmiddellijk kennis van eventuele wijzigingen in deze statuten." 

Het artikel 12 wordt gewijzigd als volgt:

"In de aankoopakte dient vermeld. "De aankoper verklaart kennis te hebben van het 
gemeentelijk subsidiereglement op aankoop van natuurgebieden, goedgekeurd in de 
Gemeenteraadszitting van 07 april 1993 en verklaart zich naar dit reglement te zullen schikken. 
De koper verklaart tevens aan de gemeente Herselt een recht van voorkoop toe te kennen bij de 
verkoop of overdracht van het bij deze aangekochte eigendom." 

wordt vervangen door:

"In de aankoopakte dient vermeld: "De aankoper verklaart kennis te hebben van het 
gemeentelijk subsidiereglement op aankoop van natuurgebieden, goedgekeurd in de 
gemeenteraadszitting van 27 april 2020 en verklaart zich naar dit reglement te zullen schikken. 
De koper verklaart tevens aan de gemeente Herselt een recht van voorkoop toe te kennen bij de 
verkoop of overdracht van het bij deze aangekochte eigendom.".

 
Het artikel 13 wordt gewijzigd als volgt:

"De aankoop van gronden die op het gewestplan als groengebied, natuurgebied, natuurgebied 
met wetenschappelijke waarde of natuurreservaat, bufferzones (zone gewestplan: T – eer 
specifiek zone van 7 ha in Langdonken) aangeduid staan, komen in aanmerking voor deze 
subsidie."

wordt vervangen door:

"De aankoop van gronden die op het gewestplan als groengebied, natuurgebied, natuurgebied 
met wetenschappelijke waarde, natuurreservaat, bufferzone (zone gewestplan: T – eer specifiek 
zone van 7 ha in Langdonken) komen in aanmerking voor deze subsidie.".

Onder artikel 14 worden de volgende paragrafen toegevoegd:

"§1. De verenigingen welke voor aankoop van gronden subsidies verkregen hebben, dienen, zo zij 
in de mogelijkheden daartoe verkeren, een aanvraag tot erkenning van de betreffende gronden 
als natuurreservaat (NBP type 4) in te dienen in toepassing hoofdstuk 3 van het besluit van de 
Vlaamse Regering van 14 juli 2017 betreffende de natuurbeheerplannen en de erkenning van 
natuurreservaten.
§2. De natuurgebieden waartoe de door de verenigingen verworven gebieden behoren of 
aansluiten, dienen, na het bekomen van de erkenning van de desbetreffende gronden als 
natuurreservaat, te worden opengesteld voor het algemene publiek. 
§3. Minstens nemen de verenigingen het sjabloon van de gemeente Herselt mee op in de 
communicatiemiddelen m.b.t. de verworven gebieden waarvoor een subsidie van de gemeente 
Herselt verkregen werd. 
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§4. Indien de gemeente Herselt voor méér dan 10% van het totale areaal aan verworven gronden 
in een natuurreservaat een subsidie verleend heeft, dienen de verenigingen in samenspraak met 
de gemeente Herselt een communicatietraject te voeren.".

Het artikel 18 wordt geschrapt: 

"Het College van Burgemeester en Schepenen zal het advies inwinnen van de Milieuraad.". 

Procedureel worden de aanvragen voor subsidiëring niet aan de Milieuraad voorgelegd.

De artikel 19 en 20 worden hernummerd tot resp. de artikelen 18 en 19.

Het toelagebedrag onder artikel 5 blijft behouden op 10% van de aankoopprijs (volgens 
aankoopakte, vermeerderd met de notaris- en registratierechten).

Argumentatie van de Gemeenteraad leidende tot het uiteindelijke besluit
De Gemeenteraad sluit zich aan bij het advies vanuit de administratie.

Financiële weerslag
Kostenraming: 5.000,00 euro op jaarbasis.

Binnen de Meerjarenplanning worden de nodige kredieten ingeschreven in de begrotingen 2020 
t.e.m. 2025.

Tussenkomst
Schepen Mireille Colson licht toe: Een aantal wijzigingen aan het reglement waren noodzakelijk: 
Natuurpunt is uitgebreid naar erkende natuurverenigingen, de verplichting tot het openstellen van 
aangekochte gronden voor het algemene publiek werd toegevoegd. Vandaag is er heel wat ophef 
ontstaan over het reglement, en belangrijk is om een aantal zaken recht te zetten. Er werden in het 
verleden ook regelmatig weekendverblijven aangekocht door Natuurpunt in agrarisch gebied, 
hetgeen positief was, want deze werden vervolgens opgekuist. Nu ontstond er ongerustheid bij de 
Boerenbond omdat er ook een aantal gronden in het agrarisch gebied opgenomen werden in het 
ontwerpreglement, waardoor men vreesde dat dit ten koste zou gaan van gronden voor de boeren. 
Het zou met 5.000 euro zo'n vaart niet lopen, maar het College wil wel tegemoet komen aan de 
bezorgdheid en stelt voor om het deel te schrappen in art. 13 " of agrarisch gebied..... aangeduid 
staan". Dit zorgde voor een onbedoeld neveneffect, vandaar het voorstel om dit deel te schrappen. 
Natuurlijk heeft de gemeente niet in de hand mochten natuurverenigingen toch beslissen om 
gronden in agrarisch gebied te kopen, maar de gemeente zal het niet stimuleren. 

Raadslid Karen Broes vraagt een rechtzetting van de datum in artikel 12: 27 april ipv 30 maart. 
Het Raadslid vraagt of een budget van 5.000,00 euro voldoende zal zijn.

Schepen Mireille Colson antwoordt dat in verleden niet alle budgetten werden opgebruikt, soms ook 
door het niet voldoen aan de voorwaarden, daarom zijn de voorwaarden in overleg met Natuurpunt 
nog eens benadrukt. Schepen Mireille Colson zegt toe om de bedragen die de afgelopen jaren 
werden besteed te zullen bezorgen.

Raadslid Luc Peetermans zegt blij te zijn met de opmerkingen van Schepen Mireille Colson. Het 
ontwerp dat voorlag had mogelijke nefaste gevolgen voor onze land-en tuinbouwers. Het Raadslid 
wil toch genotuleerd zien dat de mensen zeer teleurgesteld waren dat er geen overleg geweest is 
met de landbouw terwijl dit nefaste gevolgen zou hebben voor hun werking. Door de aanpassing die 
nu wordt voorgesteld, is dit overleg niet meer nodig. 
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Schepen Mireille Colson bevestigt dat er nu inderdaad inhoudelijk niets wijzigt voor de agrarische 
sector. De mogelijke nefaste gevolgen worden nu teniet gedaan. Er zal ook overleg komen in de 
komende weken om ondersteuningsmaatregelen te bespreken van de landbouwsector (bv. recht van 
voorkoop). 

De Burgemeester treedt Schepen Mireille Colson bij en voegt toe dat alle rust en tevredenheid na het 
overleg en de wijziging van vandaag ook is weergekeerd in de landbouwsector.

Met eenparigheid

BESLUIT
Artikel 1:
Binnen de perken van de jaarlijks voorziene begrotingskredieten kan het Gemeentebestuur subsidies 
verlenen aan natuurverenigingen voor de aankoop van gronden, met de bedoeling deze in te richten 
en te beheren als natuurgebied.

Artikel 2:
Alle volgens de bepalingen onder het besluit van de Vlaamse Regering van 18 december 2015 
houdende de erkenning en subsidiëring van milieu- en natuurverenigingen erkende  
natuurverenigingen komen in aanmerking voor subsidiëring.

Artikel 3:
De natuurvereniging maakt aan het Gemeentebestuur een afschrift van hun statuten over en geeft 
onmiddellijk kennis van eventuele wijzigingen in deze statuten. 

Artikel 4:
De aankoop van gronden wordt niet gesubsidieerd als deze verworven worden van een andere 
natuurvereniging. 

Artikel 5:
De subsidie bedraagt maximum 10 % van de aankoopprijs, zoals deze voorkomt in de aankoopakte, 
vermeerderd met de notaris- en registratiekosten. De vereniging bewijst deze kosten aan het 
gemeentebestuur. Het College van Burgemeester en Schepenen kan te allen tijde per aankoop een 
limiet stellen aan de subsidie.

Artikel 6:
De aanvraag tot het bekomen van een subsidie voor de aankoop van gronden dient ingediend te 
worden bij het college van burgemeester en schepenen. De aanvraag moet vergezeld zijn van : 

• een uittreksel uit het kadaster met de kadastrale omschrijving van de betreffende gronden; 
• een kopij van het gewestplan waarop de betreffende gronden zijn aangeduid - een opgave 

van de oppervlakte en een raming van de totale kosten;
• een opgave van de geplande beheerswerken en alle mogelijke inlichtingen ter motivatie van 

de aankoop.

Artikel 7:
Binnen de veertig dagen na de datum van ontvangst deelt het Gemeentebestuur de aanvrager mee, 
in een gemotiveerd schrijven, of de geplande aankoop voor subsidie in aanmerking komt of niet. 

Artikel 8:
Na de aankoop stelt het schepencollege, op basis van de door de vereniging ingediende stukken, het 
precieze bedrag van subsidie vast. Van dit besluit wordt de aanvragende vereniging in kennis gesteld. 
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Artikel 9:
Op basis van het besluit vermeld in art. 8 wordt overgegaan tot uitbetaling van de toelage. 

Artikel 10:
De bestemming en het gebruik van de verworven gronden moeten uitdrukkelijk in de aankoopakte 
omschreven worden. 

Artikel 11:
De gronden, waarvan de aankoop te Herselt worden gesubsidieerd, mogen niet worden vervreemd, 
noch aan het gebruik en de bestemming als natuurgebied worden onttrokken zonder voorafgaande 
schriftelijke toestemming van het College van Burgemeester en Schepenen. Die kan voorwaarden 
binden aan de eventuele toestemming. 

Artikel 12:
In de aankoopakte dient vermeld: "De aankoper verklaart kennis te hebben van het gemeentelijk 
subsidiereglement op aankoop van natuurgebieden, goedgekeurd in de Gemeenteraadszitting van 27 
april 2020 en verklaart zich naar dit reglement te zullen schikken. De koper verklaart tevens aan de 
gemeente Herselt een recht van voorkoop toe te kennen bij de verkoop of overdracht van het bij 
deze aangekochte eigendom." 

Artikel 13:
De aankoop van gronden die op het gewestplan als groengebied, natuurgebied, natuurgebied met 
wetenschappelijke waarde, natuurreservaat, bufferzone (zone gewestplan: T – eer specifiek zone van 
7 ha in Langdonken) komen in aanmerking voor deze subsidie.

Artikel 14:
§1. De verenigingen welke voor aankoop van gronden subsidies verkregen hebben, dienen, zo zij in 
de mogelijkheden daartoe verkeren, een aanvraag tot erkenning van de betreffende gronden als 
natuurreservaat (NBP type 4) in te dienen in toepassing hoofdstuk 3 van het besluit van de Vlaamse 
Regering van 14 juli 2017 betreffende de natuurbeheerplannen en de erkenning van 
natuurreservaten.
§2. De natuurgebieden waartoe de door de verenigingen verworven gebieden behoren of aansluiten, 
dienen, ná het bekomen van de erkenning van de desbetreffende gronden als natuurreservaat, te 
worden opengesteld voor het algemene publiek. 
§3. Minstens nemen de verenigingen het sjabloon van de gemeente Herselt mee op in de 
communicatiemiddelen m.b.t. de verworven gebieden waarvoor een subsidie van de gemeente 
Herselt verkregen werd. 
§4. Indien de gemeente Herselt voor méér dan 10% van het totale areaal aan verworven gronden in 
een natuurreservaat een subsidie verleend heeft, dienen de verenigingen in samenspraak met de 
gemeente Herselt een communicatietraject te voeren.

Artikel 15:
De betrokken verenigingen zijn gehouden steeds het toezicht van gemeenteambtenaren toe te staan 
en in de beheerscommissie een afgevaardigde van het Gemeentebestuur toe te laten. 

Artikel 16:
Het College van Burgemeester en Schepenen stelt jaarlijks bij besluit vast welk bedrag van het 
beschikbare krediet per vereniging zal voorbehouden worden, waarbij voorkeur kan gegeven worden 
aan de vereniging die geassocieerd is met een natuurvereniging die plaatselijk werkzaam is. 
Van dit besluit worden betrokken verenigingen in kennis gesteld. Na vaststellen van de 
gemeentebegroting zal het College van Burgemeester en Schepenen een besluit nemen waardoor 
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het per vereniging voorbehouden bedrag gewijzigd wordt in functie van de noden van elke 
vereniging. Van dit besluit worden de betrokken natuurverenigingen eveneens in kennis gesteld. 

Artikel 17:
Alle betwistingen aangaande onderhavig reglement worden beslecht door het College van 
Burgemeester en Schepenen. 

Artikel 18:
Op het einde van elk werkingsjaar dienen de natuurverenigingen, die subsidie verkregen voor 
aankoop van gronden zoals bedoeld in art. 1, een jaarverslag alsook een beheersplan voor de 
betreffende percelen voor te leggen aan het Gemeentebestuur. 

Artikel 19:
Bij niet-naleving van dit reglement kan het Gemeentebestuur overgaan tot de gehele of gedeeltelijke 
terugvordering van de verleende subsidie. 

14. Samenwerkingsovereenkomst Energiehuis Kempen (1.777)

Situering
IOK Afvalbeheer vraagt de samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeente en Energiehuis 
Kempen te ondertekenen.

Toelichting
De Vlaamse Regering vaardigde op 19 november 2010 het besluit houdende algemene bepalingen 
over het energiebeleid uit, kortweg het Energiebesluit.

Bij Gemeenteraadsbeslissingen in 2010 werd IOK voorgedragen door 25 gemeenten als lokale entiteit 
voor het Fonds ter Reductie van de Globale Energiekost, met als doelstelling energieleningen te 
verstrekken en te beheren. IOK verstrekt en beheert vandaag nog steeds energieleningen voor 25 
gemeenten. (Arendonk, Baarle-Hertog, Balen, Dessel, Geel, Grobbendonk, Heist-op-den-Berg, 
Herentals, Herenthout, Herselt, Hoogstraten, Hulshout, Kasterlee, Laakdal, Lille, Meerhout, 
Merksplas, Mol, Nijlen, Olen, Ravels, Retie, Rijkevorsel, Vorselaar en Westerlo)

Op 1 januari 2015 werd de bevoegdheid voor het Fonds ter Reductie van de Globale Energiekost van 
de Federale naar de Vlaamse overheid overgedragen.

Tussen het Vlaamse gewest en IOK werd een samenwerkingsovereenkomst inzake de toekenning van 
de energielening en erkenning als Energiehuis voor de regio Kempen afgesloten op 1 oktober 2017.

Bij besluit van de Vlaamse Regering van 14 december 2018 werd het Energiebesluit gewijzigd, wat 
betreft de energiehuizen. In art. 7.9.2/1. §1 werden andere taken van de energiehuizen toegevoegd 
waardoor de energiehuizen naast het verstrekken en beheren van energieleningen, in elke stad of 
gemeente binnen zijn werkingsgebied verplicht moet voorzien in de volgende dienstverlening en 
activiteiten:

1. inwoners informeren, adviseren en begeleiden door een laagdrempelig energieloket aan te 
bieden waar inwoners terecht kunnen met hun energievragen;

2. gestructureerde basisinformatie aanbieden over minstens:
a) relevante gemeentelijke, provinciale, gewestelijke en federale energiebeleidsmaatregelen;
b) energiepremies en -leningen, inclusief leningen bij de financiële sector;
c) energetische renovatie;



Gemeenteraad - 27 april 2020 25

3. particulieren begeleiden en ondersteunen bij minstens:
a) de aanvragen van de premies en leningen, vermeld in punt 2°;
c) het aanvragen en vergelijken van offertes voor energetische renovatiewerken;
d) de uitvoering van energetische renovatiewerken, en het bieden van ontzorging daarbij, 

inclusief dienstverlening voortvloeiende uit door het energiehuis uitgevoerde energiescans die 
gericht is op begeleiding bij de uitvoering van energiebesparende investeringen;

e) de interpretatie van thermografische informatie, de zonnekaart, de resultaten na een 
energiescan en het energieprestatiecertificaat;

4. uitvoerende lokale diensten coördineren, onder meer van de door de respectievelijke gemeente 
aangeduide uitvoerders van de energiescans, en, in voorkomend geval, correct doorverwijzen.

In art. 7.9.2/1. §2 van hetzelfde besluit wordt aangegeven dat het energiehuis beroep kan doen op 
en samenwerkingsverbanden kan aangaan met partners om de dienstverlening te kunnen 
garanderen.

Op 1 mei 2019 werd tussen het Vlaamse gewest en IOK een addendum aan de bovenvermelde 
samenwerkingsovereenkomst afgesloten, na goedkeuring door de Raad van Bestuur van 26 april 
2019. Het addendum voorziet een groeipad in functie van een geleidelijke versterking van het lokaal 
woon-energieloket in samenwerking met de verschillende partners (gemeenten, IOK, Kamp C, 
Fluvius, energiescanbedrijven).

Om die samenwerking te verankeren wil het Energiehuis Kempen samenwerkingsovereenkomsten 
afsluiten met de gemeenten uit het werkingsgebied van het Energiehuis Kempen. Deze 
samenwerkingsovereenkomst is toegevoegd als bijlage 1.
In onderling overleg met de betrokken diensten werd ook een afsprakennota met een taakverdeling 
per onderwerp, inclusief een eventuele doorverwijzing naar andere instanties uitgewerkt. De nota 
kan periodiek geëvalueerd en bijgestuurd worden en zal als bijlage 2 toegevoegd worden aan de 
samenwerkingsovereenkomst.

Bijlagen
– Bijlage 1: Samenwerkingsovereenkomst tussen Energiehuis Kempen en gemeente Herselt

In deze samenwerkingsovereenkomst wordt verwezen naar volgende bijlagen:
• Samenwerkingsovereenkomst van 1 oktober 2017 tussen Vlaams Gewest en 

Energiehuis Kempen. Naar de bijakte van de samenwerkingsovereenkomst wordt 
als bijlage niet verwezen, maar wordt eveneens toegevoegd.

• Addendum aan de Samenwerkingsovereenkomst van 1 mei 2019
• Afsprakennota bij de samenwerkingsovereenkomst, zie bijlage 2.

– Bijlage 2: Afsprakennota bij de samenwerkingsovereenkomst

Met eenparigheid

BESLUIT
Akkoord te gaan met de samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeente en Energiehuis Kempen.

SECRETARIAAT

15. Toegev.pnt 1- Oprichting Fietsraad

Situering
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In het Meerjarenplan dat onlangs werd goedgekeurd is terecht veel aandacht voor fietsers en 
voetgangers. Met de oprichting van een Fietsadviesraad willen we ervoor zorgen dat fietsers zelf ook 
betrokken worden bij beslissingen die invloed hebben op hun dagelijkse realiteit.

Wettelijke gronden
De Gemeenteraad is bevoegd voor het oprichten van Adviesraden.
Zie artikel 304 van het Decreet Lokaal Bestuur.

Toelichting en advies
Groen streeft er naar fietsen in Herselt evident, gemakkelijk, veilig en plezant te maken voor 
iedereen. Voor oma en opa die in beweging willen blijven, voor de meisjes en jongens die naar school 
fietsen, voor de mama's en papa's die met de fiets naar het werk rijden, voor de Remco's en Sanne's 
die graag snel fietsen, voor de Hesseleirs die nog even langs de winkel willen, voor de adolescenten 
die 's avonds afgesproken hebben met vrienden, ... Deze verschillende mensen met verschillende 
noden zijn stuk voor stuk specialisten op de fiets.

Die mensen hadden we graag samengebracht in een Fietsraad, een fietsparlement, een 
fietsstuurgroep, ... Net zoals we een Jeugdraad en Welzijnsraad hebben. Een Fietsraad waarin 
fietsende Hesseleirs zitten die mee willen nadenken: is de infrastructuur aangepast aan fietsers van 
alle leeftijden, durf ik mijn zoon of dochter van 10 jaar langs die route sturen, is de fietsroute 
borduur- en schokvrij, kunnen conflicten met gemotoriseerd verkeer vermeden worden, ...? Een 
Fietsraad kan meewerken aan het opstellen van het fietsbeleidsplan dat een belangrijk onderdeel 
moest zijn van de mobiliteitsstudie die het bestuur in het Meerjarenplan aankondigde. Een Fietsraad 
buigt zich over concrete dossiers waar fietsers een rol in spelen en bouwt mee aan de uitbouw van 
de Herseltse fietscultuur.
In de beleidsnota van het Bestuur is er ook veel aandacht voor burgerparticipatie. De fiets leen zich 
om de daad bij het woord te voegen. Een uitgelezen kans voor "meer burger".

Tussenkomst
Schepen Raf Vangenechten stelt dat een fietsraad een goed idee is, de gemeente wil zeker de nodige 
medewerking geven. Verfijning van het voorstel en timing bekijken moet nog gebeuren, dit zal 
worden vervolgd. 

Raadslid Luc Peetermans: vraagt dit te zien in een totaal fietsbeleid. De CD&V+2230-fractie is eerder 
voorstander van een open vergadering waar iedereen welkom is - er zijn veel verschillende 
doelgroepen binnen de fietsers. In een raad is een bepaalde groep soms niet aanwezig of 
vertegenwoordigd, dit wil de fractie vermijden, vandaar onthouding. 

Stemmen voor:
Milo Anthonis, Peter Keymeulen, Mireille Colson, Mark Van den Wouwer, Raf Vangenechten, Pieter-
Jan Parrein, Elke Verlinden, Geert Sterckx, Tim Tubbax, Dolinda Voet, Kristof Van Dingenen, Karen 
Broes en Stefan Korthout
Onthouden zich:
Luc Peetermans, Kathleen Helsen, Ronan Korthout, Christiane Van Thielen, Gerda Battel, Hilde Van 
Reet, Evelien Van Bedts, Warre Schauwaers, Maria Leirs en Wies Ooms

Motivatie onthouding Luc Peetermans: De fractie is eerder voorstander van een open vergadering 
waar iedereen welkom is - er zijn veel verschillende doelgroepen binnen de fietsers. In een Raad is 
een bepaalde groep soms niet aanwezig of vertegenwoordigd, dit wil de fractie vermijden

BESLUIT
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De Gemeenteraad beslist tot de oprichting van een gemeentelijke Fietsraad van betrokken burgers 
en organisaties die het gemeentebestuur adviseert over alle kwesties die fietsers aanbelangen. De 
Gemeenteraad vraagt aan de Schepen van mobiliteit om een voorstel van statuten te formuleren en 
hierover terug te koppelen naar de Gemeenteraad.

16. Toegev.pnt 2 - Kempen 2030 - communicatie overnemen in gemeentelijke communicatie

Situering
Herselt sloot zich aan bij het Burgemeestersconvenant en Kempen2030. Het streekproject 
Kempen2030 stelt tot doel om de CO2-uitstoot met 40% te verlagen tegen 2030.

Naar aanleiding daarvan vragen we de gemeente om de communicatie rond klimaat in 
samenwerking met Kempen2030 op te voeren.

Toelichting en advies
Vorig jaar sloot Herselt zich aan bij het Burgemeestersconvenant en Kempen 2030.
Het streekplatform Kempen2030 stelt tot doel om de CO2-uitstoot met 40% te verlagen tegen 2030.

In afwachting van een volledig uitgewerkt gemeentelijk klimaatplan dat toewerkt naar een CO2-
reductie van 40%, kunnen we al acties ondernemen. In het Meerjarenplan staan er bijvoorbeeld al 
een reeks beschreven.

Een concrete actie die we hier willen aankaarten gaat over de gemeentelijke communicatie. Het calt 
ons op dat Kempen2030 via haar communicatiekanalen vijzonder haar best doet om burgers te 
informeren en te betrekken bij haar klimaatproject. We vinden het jammer dat de gemeente daar 
zelf amper iets mee aanvangt door bijvoorbeeld een selectie relevante Facebook-berichten van 
Kempen2030 te delen op de Facebook-pagina van de gemeente.
Deze goedkope actie lijkt op zich misschien onbenullig, maar heeft wel degelijk impact als je weet dat 
veel mensen slechts beperkt zicht hebben op het klimaatprobleem, wat de lokale gevolgen zullen 
zijn, wat effectieve collectieve en persoonlijke klimaatacties zijn en op welke klimaat-gerelatieerde 
diensten ze beroep kunnen doen in de regio.

Meer oog hebben voor neutrale klimaatboodschappen in de gemeentelijke communicatie 
concretiseert het thema klimaat, kan onzekerheid en twijfel helpen omzetten in actie en toont een 
gemeente die actief oog heeft voor de aanpak van klimaatowarming. What's not to be like!
Wij hopen met dit voorstel dan ook de gemeentelijke communicatieverntwoordelijke(n) te 
inspireren.

In bijlage ter illustratie een reeks Kempen2030-communicaties van januari 2020 die de gemeente op 
een of andere manier had kunnen delen.

Voorstel tot besluit:
De gemeente Herselt herneemt in haar eigen communicatiekanalen (Facebook, website, Herselt 
Leeft!) - en waar nodig in overleg met Kempen2030 - de relevante communicaties over van 
Kempen2030. Het doel daarbij is tweeledig: enerzijds burgers en ondernemingen informeren en 
motiveren tot actie in kader van de klimaat- en milieuproblematiek en anderzijds het initiatief 
Kempen2030 meer zichtbaarheid geven bij de bevolking.

Tussenkomst
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Raadslid Karen Broes vraagt om de relevantie communicatie van Kempen 2030 over te nemen. Dit 
heeft een tweeledig doel nl. burgers en ondernemingen informeren en aanzetten tot actie + meer 
zichtbaarheid geven aan dit thema voor de bevolking. 

Schepen Mireille Colson antwoordt: Wij delen al veel info vanuit Kempen 2030, relevante posts delen 
kan zeker, we willen alleen geen pure copy-paste worden van de Kempen 2030-pagina. De Schepen 
stelt voor om verder te communiceren rond de acties die opgenomen zijn in het Meerjarenplan, het 
is uiteraard de bedoeling om te blijven communiceren zoals ze doen. 

Raadslid Karen Broes antwoordt dat ze inderdaad ziet dat de communicatie is toegenomen, ze vraagt 
gewoon een engagement om Kempen 2030 onder de aandacht te brengen. 

Schepen Mireille Colson stelt voor om eerder de eigen acties van de gemeente in de verf te zetten, 
dan wel gewoon zomaar overnemen. Ze belooft wel om het thema onder de aandacht te brengen.

De Burgemeester antwoordt dat communicatie een heel moeilijke evenwichtsoefening is: een 
geplande communicatie kan goed zijn, maar kan ook owv randfactoren achterhaald zijn. Een 
engagement van iets met een bepaalde frequentie te communiceren kan misschien te niet gedaan 
worden omdat er op dat moment niets te melden valt. De burgemeester wil zich zeker engageren om 
het Kempen 2030-verhaal verder gestalte te geven. 

De CD&V+2230-fractie vindt het een goed voorstel en steunt dat en stemt voor.
De N-VA stemt tegen, ze zijn voor een engagement en plechtige belofte
MMM stemt tegen, aandacht en engagement voor klimaat is belangrijk, maar de fractie stemt tegen.
Groen Herselt stemt voor
=> agendapunt is niet goedgekeurd.

Stemmen voor:
Luc Peetermans, Kathleen Helsen, Ronan Korthout, Christiane Van Thielen, Gerda Battel, Hilde Van 
Reet, Evelien Van Bedts, Warre Schauwaers, Maria Leirs, Wies Ooms en Karen Broes
Stemmen tegen:
Milo Anthonis, Peter Keymeulen, Mireille Colson, Mark Van den Wouwer, Raf Vangenechten, Pieter-
Jan Parrein, Elke Verlinden, Geert Sterckx, Tim Tubbax, Dolinda Voet, Kristof Van Dingenen en Stefan 
Korthout

BESLUIT
Dit agendapunt werd niet goedgekeurd.

17. Toegevoegd punt 3: Mondmaskers in functie van C-19 aanpak

Situering
- Het dragen van mondmaskers werd in eerste instantie niet aanbevolen maar in een volgende 

fase, kaderend in de bestrijding van C-19 en ook vooral tijdens de versoepeling van de lock-
down wordt het belang van het dragen ervan onderstreept

- Mondmaskers zullen met andere woorden deel uitmaken van de versoepeling van de 
Coronamaatregelen en wellicht een vast beeld worden in de straat.

- Herselt is in de provincie Antwerpen de zwaarst getroffen gemeente op het vlak van C19. Ter 
vergelijking (gepubliceerde cijfers op 21 april), het aantal gevallen per 1000 inwoners :

o Turnhout : 1,61
o Westerlo : 2,12
o Hulshout : 3,00
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o Geel : 3,05
o HERSELT : 5,19

- Herselt heeft een rusthuis op haar grondgebied met ook een (zeer) hoog aantal 
geïnfecteerde bewoners en/of verzorgers.
Op datum van 22 april waren er dat blijkbaar 81, een zeer hoog cijfer wanneer je dit 
vergelijkt met de ons omringende gemeenten en de provincie in het algemeen.

- Virologen onderstrepen het nut van het dragen van mondmaskers van zodra de lock-down 
maatregelen versoepeld worden: niet voor eigen bescherming maar voor bescherming van 
derden.

- Diverse gemeenten gingen reeds over tot actie en bestelden voor hun inwoners 
mondmaskers, zo bijvoorbeeld :

o Aalst
o Deinze
o Leuven
o Tienen
o Glabbeek

- Wij hebben de gemeente Glabbeek gecontacteerd en vastgesteld dat zij hierin zeer ver staan 
en eerdaags al over gaan tot de bedeling van de mondmaskers bij de bevolking.

- Het College van Burgemeester en Schepenen van Herselt heeft blijkbaar tot nu toe (nog) 
geen bestelling geplaatst maar is blijkbaar sinds zondag, 19 april in actie gekomen na de 
verschenen berichten op de sociale media en in de pers: zo werd nu ondertussen, vernemen 
wij van de gemeente Glabbeek, deze gemeente ook gecontacteerd voor meer info over wat 
zij besteld hebben.

- De toestand is nu al zover gevorderd dat de leveringstermijnen bij diverse aanbieders van 
mondmaskers al maar langer worden. Zeker nu ook de grotere gemeenten/steden de vraag 
naar deze artikels opdrijven. Volgens onze contacten in Glabbeek zou hun leverancier nu al 
leveringstermijnen van ca 3 maanden hanteren. (maar er zijn nog andere aanbieders, 
waaronder in onze omgeving een fabrikant van sportkledij die zijn productie tijdelijk 
omschakelt naar de aanmaak van mondmaskers: leveringen mogelijk vanaf eind mei maar 
wel met deelleveringen…

- Over één nacht ijs gaan is nooit goed maar in een dergelijke situatie moet een bestuur ook 
wel pro-actief werken en dus vooral vooruit kijken naar wat gaat komen. Deze crisis vergt 
immers een zeer korte en dagdagelijkse opvolging en ook de komende versoepeling van de 
maatregelen en het daaraan gekoppeld belang van de mondmaskers was al langer te 
voorspellen.

- Daarom verwachten ook de Herseltse inwoners een krachtdadig bestuur en een 
inspanningen met name de mondmaskers zijn daarvan een belangrijk onderdeel.

- Een aantal vrijwilligers in onze gemeente zien ook het nut daarvan in en maken 
mondmaskers aan (een lovenswaardig initiatief) maar wellicht zal dit niet volledig kunnen 
voldoen om iedereen in zijn/haar behoeften te kunnen voorzien en bovendien moet ook die 
kwaliteit gecontroleerd en gegarandeerd worden.

Voorstel tot besluit:
- De Gemeenteraad vraagt het College van Burgemeester en Schepenen om onverwijld en met de 
hoogste prioriteit een procedure op te starten voor de aanschaf van mondmaskers
- Deze mondmaskers moeten voldoen aan de vereisten. Er bestaan verschillende varianten en daarbij 
spelen de levensduur maar ook het reinigen ervan een belangrijke rol.
Een mondmasker dat niet gedragen en onderhouden wordt volgens de voorschriften heeft immers 
geen enkel nut.
- Afstemmen op de Federale Overheid (mocht hiertoe nog geen aanzet toe gegeven zijn) om te kijken 
of zij mondmaskers ter beschikking kunnen stellen.
De gemeente Glabbeek (8000 inwoners) heeft er zo 300 ter beschikking gekregen.
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- Afstemmen op de Federale Overheid om te kijken of via een samenwerkingsverband kan 
overgegaan worden tot de aanschaf van mondmaskers. Indien dit te omslachtig wordt 
(administratief) of daarmee de leveringstermijn aanzienlijk verlengd wordt, zélf over te gaan tot 
aankoop.
- In geval van samenwerking met de Federale Overheid, erop aan dringen dat de kostprijs voor de  
aanschaf van de maskers mee wordt gedragen door de hogere overheid.
- Het Gemeentebestuur zorgt ervoor dat per woning de nodige mondmaskers (afhankelijk van het 
aantal bewoners) gratis bedeeld en verpakt worden, met minstens één duidelijke 
gebruikershandleiding per verpakking.
- Alle Gemeenteraadsleden en de bevolking op zeer korte termijn informeren over de genomen 
stappen en de daaraan gekoppelde resultaten

Financiële weerslag en financieringsmogelijkheden
- Mogelijkheid financiering door de hogere overheid
- Een berekening (op korte en (middel)lange termijn laten maken door de Financiële Dienst om 

de impact (positief/negatief) van C19 te berekenen en de budgettering herschikken in functie 
van een mogelijke aankoop van mondmaskers.

Door de Covid-19 crisis en de daaraan gekoppelde beperkende maatregelen op het vlak van 
verplaatsingen, activiteiten enz dienden een aantal activiteiten niet alleen verschoven maar 
ook afgelast te worden. (misschien minder opbrengst maar ook minder uitgaven)

Tussenkomst
Raadslid Ronny Korthout merkt op dat Herselt in de provincie zowat de zwaarst getroffen gemeente 
is, een aantal gemeenten gingen pro-actief aan de slag met mondmaskers. Het punt wordt inderdaad 
zonder voorwerp - de actualiteit evolueert heel snel - vrijdag werd besloten vanuit de Federale 
Overheid om elke inwoner een mondmasker te schenken, en bovendien zal IOK nu ook praten over 
een samenaankoop-mogelijkheid. 
Raadslid Ronny Korthout benadrukt dat er een aantal vragen blijven: Men onderlijnt dat 1 masker 
per inwoner niet voldoende is, een tweede item zijn de leveringstermijnen, en ten derde zullen er 
wellicht prioriteiten gelegd moeten worden om mensen met een actuele acute behoefte te voorzien 
van mondmaskers. Het Raadslid vraagt of de gemeente zal voorzien in bijkomende mondmaskers. 
De mondmaskers die door vrijwilliegrs worden gemaakt zullen volgens de media niet volstaan om 
aan de behoefte te voldoen. Er zijn ook Herseltse bedrijven die mondmaskers willen leveren, maar 
het Raadslid heeft nog niet onderzocht of deze aan de minimum kwaliteitsnormen voldoen. Het 
Raadslid heeft ook zijn licht opgestoken omdat er een firma in de buurt productiefaciliteiten heeft 
omgetuned naar mondmaskers (normaal fietskleding): dit zijn dus dubbelzijdige maskers met filter. 
Deze firma kon beginnen leveren eind mei, en geen 15000, maar beginnen met 500-750 stuks per 
week. Het is dus meer dan ooit een hot item, waar de CD&V+2230-fractie verwacht om actie te 
ondernemen en niet de kat uit de boom te kijken maar op zoek te gaan naar bijkomende 
mogelijkheden. Het Raadslid had gehoopt om dit agendapunt niet te hoeven indienen, hij had liever 
een uitgebreid toegelicht agendapunt gehad met een stand van zaken rond corona. De CD&V+2230-
fractie vraagt dat elke inwoner zo snel als mogelijk wordt voorzien van 1 maar liefst meer 
mondmaskers. Vanuit de Federale Overheid zouden een aantal mondmaskers ter beschikking zijn 
voor de prioritaire gebruikers (oa WZC Sint Barbara). De CD&V+2230-fractie wil geen discussie, maar 
wel politici die aan 1 zeel trekken voor de bevolking. 
De CD&V+2230-fractie wil er geen politiek item van maken, maar wil nu benadrukken dat 
mondmaskers voor bepaalde groepen echt nodig zijn. We moeten met zijn allen een snelle oplossing 
bieden. Het Raadslid is voorstander om zelf actie te ondernemen

BESLUIT
Dit agendapunt is zonder voorwerp.
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18. Mededelingen vanuit het College van Burgemeester en Schepenen (2.075.2.077)

KENNISNAME

Tussenkomst
De Burgemeester geeft toelichting ivm corona: 
Het is inderdaad hoog tijd dat er in deze pandemie door de politici Vlaams en Federaal ook aan 1 zeel 
wordt getrokken. Dit is een ramp momenteel. In de persverklaring van de Federale regering werd 
gezegd dat men iedere inwoner van een mondmasker zou voorzien. 
IOK lanceerde vorige week "de samenaankoop". Dit is een initiatief van Herselt. Er werd zeer 
duidelijk gesteld in de gemeentelijke communicatie dat wij zekerheid wilden over: betrouwbare 
leveranciers, welke kwaliteitscriteria, hoeveel mondmaskers worden aanbevolen? 
IOK is onmiddellijk in actie geschoten, deden fantastisch werk, er lag meteen vrijdag nog een voorstel 
op tafel: stoppen opbod in gemeenten, duidelijke kwaliteitscriteria. Er werd door Herselt uitstel 
gevraagd tot zaterdag 17u omdat er dan duidelijkheid zou zijn over de Federale maatregelen. De 
Nationale Veiligheidsraad vond het niet nodig om op zaterdag een overleg te organiseren - waardoor 
het overleg tussen Gouverneurs en Burgemeesters werd uitgesteld tot maandag (ipv zaterdag). 
Dan verklaart Minister Geens ivm datum 4 mei: We moeten ons geen illusies maken, tegen 4 mei 
kunnen wij nooit 11 miljoen maskers leveren. Minister De Croo stelt in de zevende dag: och 
mondmaskers, je hebt textielwinkels nodig om deze te maken (Die mogen pas op 4 mei openen). 
IOK was klaar, morgen om 8u zou gegund worden. IOK heeft nog een kwaliteitscheck gedaan omdat 
er een onenigheid was tussen virologen en experten en wat de Federale Overheid zegt. Vandaag is 
een Federale problematiek om te bepalen uit welke materialen een masker mag worden gemaakt. 
We moeten vaststellen dat 3 dagen na de verklaring we niet weten uit welke materialen en kwaliteit 
mondmaskers moeten worden gemaakt. Dat is de realiteit. De Federale Overheid zou dat moeten 
organiseren, dit is niet het geval, het is enorm jammer om dat vaststellen. Gebrek aan duidelijkheid 
voor Lokale Besturen (maar ook voor de Gouverneur). Het Ministerieel Besluit wordt woensdag pas 
verwacht... maar wanneer gaat dat er zijn... en op 4 mei moet dit dan ingang vinden. De 
Burgemeester betreurt dat gemeenten het zekere voor het onzekere hebben genomen en dat het 
kan dat dit verkeerde bestellingen zijn. Het College zal voor elke inwoner een mondmasker voorzien, 
bovenop de Federale maskers. Deze zullen worden geleverd bij de mensen thuis. Mensen die er 
teveel hebben kunnen ze terugbrengen in verzamelboxen.

Raadslid Ronny Korthout stelt dat er niet teveel belang gehecht moet worden aan de kwaliteitslabels. 
Hij had zelf twee offertes gevraagd, maar hier gaat het over niet gecertificeerde materialen. Het 
moet gaan over twee-lagig, waar filters in kunnen en uitwasbaar op 90°C, daar komt het op neer, en 
de mensen moeten geregeld (minstens 1 keer per dag) kunnen wisselen van masker. 
Op het Federale niveau moeten nu moeilijke beslissingen worden genomen, de mensen moeten 
roeien met de riemen die ze hebben. De firma waar het Raadslid werkt heeft al tal van hoest-en 
niesschermen gemaakt, alles wat binnenkomt staat al in back-order, er wordt geen voorraad 
opgebouwd, maar bedrijven en mensen die eerst aan de bel trekken, worden eerst betoeleverd. Het 
Raadslid kan alleen maar vaststellen dat een aantal gemeenten hun bestelling al gedaan hebben, oa 
Deinze, Linden, Lubbeek. Deze gemeenten hebben 16.000 maskers ingedaan. Hebben ze de juiste 
kwaliteit besteld? Het Raadslid weet het niet, maar laat ons niet fixeren op normering, maar wel op 
kwaliteit. Onze vrijwilligers zijn al 2 of 3 weken bezig met haken van mondmaskers. 

De Burgemeester antwoordt: De dubbelcheck van IOK was goed, nu blijkt dat er toch een 
onduidelijkheid is. Iedereen beaamde dat het voorstel van Herselt goed is: het is jammer dat we het 
zelf moeten doen, maar dan beter met 27 of 29 gemeenten samen, en niet elk voor zich. De 
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bestelling is gebeurd, en we zullen vasthouden aan het extra mondmasker, bovenop wat de Federale 
Overheid doet. Ook voor het onderwijzend personeel zullen mondmaskers voorzien worden. 
Ook voor het WZC is het leveren van mondmaskers geen simpele zaak, maar een huzarenstuk. Er was 
een totaal gebrek aan coördinatie, maar nu zitten we safe. 

De Burgemeester licht toe:
Bij aanvang werd onmiddellijk een veiligheidscel samengeroepen omdat het voor ons, en voor de 
buurgemeenten noodzakelijk was om een uniform beleid en uniforme handhaving te hebben. Het 
korps doet voortreffelijk werk. Het College is ook meteen uitgebreid met de Algemeen Directeur 
wnd, in geval van ziekte van de Algemeen Directeur om de continuïteit te waarborgen. Voor elke 
vergadering voor bespreking rond corona werd het College aangevuld met de 
noodplanningsambtenaar en de deskundige communicatie; dit om te kijken naar cijfers, handhaving, 
PBM’s en situatie binnen het OCMW. In eerste fase was het ook moeilijk dat we ons engageerden 
binnen de eerstelijnzone, maar onze artsen in 2 huisartsenkringen verdeeld zijn, Dit heeft gemaakt 
dat de opstart van triagepunten en schakelzorg moeizamer ging. Dit is een aandachtspunt waarmee 
we na de crisis aan de slag moeten. Vlaanderen richt zich op eerstelijnszone, niet op 
huisartsenkringen. Eigen diensten zijn gaan telewerken, gemeentelijke diensten zijn beschikbaar 
digitaal en op afspraak. De bib is nauwelijks gesloten, als een van de enige gemeenten, het e-loket is 
versneld uitgerold. Het College wilde zorgen voor het psychisch welzijn van medewerkers en 
inwoners: en onze straten en groen zo proper mogelijk te houden, achterstand onverharde wegen 
werd ingehaald. Herselt is ook een van de enige gemeenten die niet hebben gekozen voor technische 
werkloosheid, maar wel de mogelijkheid op vrijwillige basis aan de medewerkers hebben gelaten, 
zodat iedereen een gevoel van veiligheid had. Het zal belangrijk zijn in een eerste fase van de exit-
strategie te bekijken op welke manier we handhaving kunnen voorzien; er wordt ondezocht op welke 
manier handelaars en inwoners kunnen worden gefaciliteerd bv. dmv vloerstickers. De Burgemeester 
vervolgt dat het bijzonder moeilijk is om op zo n korte termijnen te besturen, maar hij stelt toch een 
prima parcours te hebben afgelegd. Als gekeken wordt naar aantal PV s: 48 PV’s in de ganse periode, 
waarvan 31 PV’s niet van eigen inwoners en 17 wel van eigen inwoners. De Burgemeester zal een 
overzicht bezorgen van leeftijden en inbreuken. De meeste zijn te situeren in het 
verplaatsingsverbod, en samenscholingsverbod. 
Wat betreft de cijfers: De gemeente kwam bij aanvang op een hoger aantal per 1000, dit ging van 
vermoedelijke besmettingen, tot ook de bevestigde cijfers binnen het WZC. Burgemeesters hebben 
nu zicht op het aantal bewoners, personeelsleden en overlijdens met vermoedelijk Covid-19. De 
samenwerking met het WZC is positief, de gemeente zal in toekomst een buffervoorraad PBM’s 
voorzien, mocht er een herneming van de pandemie zijn in het najaar. Wat betreft hoger aantal 
cijfers: wij hebben een merkbaar oudere bevolking, dus het aantal sterfgevallen zal hier hoger liggen. 
De Burgemeester wijst de Raadsleden er op dat de cijfers van sciensano steeds in plus (cumulatief) 
gaan. In de cijfers van het WZC verdwijnen genezen mensen uit de statistiek. In de cijfers van 
sciensano verdwijnen die niet. 

Schepen Elke Verlinden vult aan vanuit het OCMW: Een van de eerste acties was de oproep om zelf 
mondmaskers te maken, er werden er 147 verspreid naar hulpverleners, er zijn er nog een 150 nu in 
voorraad. Binnen de Poetsdienst werd gekeken naar prioritaire clienten, waar poetshulp noodzakelijk 
was, dat zijn er nog 5. Pedicure werd stopgezet, maar houdt contact met cliënten. Gezinszorg is 
verdergezet, zij voorzien nu cohortezorg (zorg voor mensen mogelijk besmet met COVID-19). De 
dienst warme maaltijden zien een stijging, er werd een extra ronde ingepland (mensen die na sluiting 
niet meer in dagverzorgingscentrum terecht kunnen, mensen die moesten in quarantaine blijven.)
De mensen die niet beschikken over tablet of laptops, hebben er gekregen, huis van het kind werd 
gevraagd om mee kwetsbare kinderen te ondersteunen. De babbellijn houdt contact met mensen. 
Onze eerstelijnspsycholoog doet knap werk, cliënten Sociale Dienst worden gecontacteerd. We 
vrezen wel een sterke stijging – maar zien deze nu nog niet. Mensen vanuit de psychiatrie die nu 
thuis zitten worden vanuit de voorziening, en vanuit de Sociale Dienst opgevolgd. Het BCSD 



Gemeenteraad - 27 april 2020 33

vergadert nu ook digitaal. 
De babbellijn ontving niet zoveel vragen, dus hebben we het omgedraaid en contacteren we nu 
proactief zelf onze gekende cliënten, en alle 80+ ers worden opgebeld. Op donderdag en vrijdag 
werden al 102 mensen gecontacteerd. Er komen zo allerlei vragen binnen voor boodschappen, hond 
uitlaten, en we koppelen deze vragen aan vrijwilligers. Dat loopt goed. Er vindt overleg plaats tussen 
ziekenhuis, woonzorgcentra en Lokale Besturen, en ook overleg rond het schakelzorgcentrum, dat 
klaar is wanneer nodig. 

Raadslid Ronny Korthout dankt de Burgemeester en Schepen Elke Verlinden voor de toelichting. Hij 
vraagt om alle Raadsleden heel kort en à la minute te informeren over wat volgt. Het Raadslid zit zelf 
al een 6e week in zijn kot, en nu pas krijgen ze de eerste uitgebreide toelichting. Hij vraagt korter op 
de bal te informeren. Het Raadslid begrijpt dat er inderdaad een WZC op het grondgebied is, en 
inderdaad een oudere bevolking, maar dat is toch niet de enige factor om het groter aantal 
besmettingen te verklaren. Westerlo heeft drie woonzorgcentra, en zoveel hoger is de leeftijd van de 
bevolking in Herselt niet. Het cijfer is wat het is, maar het is belangrijk hierop toe te zien en dit op te 
volgen. 

Raadslid Kathleen Helsen zegt dat het inderdaad een heel bijzonder periode is voor iedereen. Ze 
heeft nog een aantal bijkomende vragen:

- Er is een aanpassing geweest inzake dossiers RO-milieu: zijn betrokkenen geïnformeerd over 
voortgang dossiers

- Vrije tijdssector; Heel wat programmatie is moeten geschrapt worden, worden er 
terugbetalingen gedaan? Is dat afgerond? 

- Vrije tijdssector: De zomervakantie niet meer ver af, zomer en najaarsprogrammatie moet 
worden voorbereid. Hoe wordt hier mee omgegaan. In het infoblad worden de activiteiten 
nog aangekondigd, maar de kans is groot dat hier op een andere manier mee moet worden 
omgegaan. Wordt hier over nagedacht? Alles wijst erop dat we de komende maanden nog in 
bijzondere omstandigheden zullen moeten blijven werken. 

- Vraag of er opvolging wordt gedaan van activiteit op Hoplr? Wordt dit instrument gebruikt in 
tijden van crisissen? Wordt er een algemene opvolging en evaluatie gedaan en bekeken waar 
het instrument zich toe leent in de toekomst? 

- Vraag in verband met kwetsbare gezinnen: bezorgdheid voor de moeilijke omstandigheden 
mbt intra-familiaal geweld. We zien een stijging van cijfers, dus het Raadslid vraagt 
inspanningen aan te houden en nodige actie te ondernemen. 

- Men verwacht een stijging mbt psychische hulpverlening, het Raadslid benadrukt hoe 
belangrijk inzet in kader van geestelijke gezondheidszorg is, ze heeft zelf gevraagd om meer 
personeel in te zetten hierop. Wordt overwogen om dit toe te passen. Het Raadslid verwacht 
inderdaad een stijging in de vraag naar hulpverlening, ook psychische.

Schepen Elke Verlinden antwoordt: Wat Hoplr betreft, dat is zeker een terechte bedenking, we zullen 
moeten bekijken hoe we dit kunnen opvolgen. Toeval wil dat er vandaag vragen rond klusjes 
kwamen, dit zou ideaal zijn voor Hoplr. Dit kunnen we bekijken om verder aan te pakken. Inderdaad 
is het intrafamiliaal geweld een bezorgdheid, vandaar dat er pro-actief contact wordt genomen met 
de cliënten, en daarom wordt er ook aangedrongen op terug maximale inzet van huis van het kind, 
om ontspanningsboxen uit te werken, zoals in regio Geel gebeurt. Zo proberen we druk van de ketel 
te halen. Voor psychische hulpverlening is er nu al een extra psychologische inzet via de 
eerstelijnszone, ook is er vanaf 2021 een uitbreiding van onze eerstelijnspsycholoog voorzien. 

Schepen Pieter-Jan Parrein wil even aanvullen: Bij de buitenschoolse kinderopvang werd blijvend 
opvang georganiseerd, ook in de paasvakantie, zo kunnen mensen in de zorg maximaal ondersteund 
worden. Wat betreft evenementen zijn alle eigen evenementen tot en met eind juni geannuleerd, 
deze worden terugbetaald, dit wordt ook zo gecommuniceerd. (bv. CC de kerken: tickets kunnen 
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worden ingeruild voor cash terugbetaling.). Er wordt bekeken wat kan doorgaan van activiteiten, 
eventueel in aangepaste vorm. Het is ook nog bekijken wat de Federale Overheid beslist, we zitten in 
een Federale fase, en mogen niet strenger zijn dan de Federale Overheid. We onderzoeken wel 
alternatieven. We hopen dat activiteiten in het najaar op een bijna normale manier kunnen worden 
georganiseerd. 

Schepen Mireille Colson geeft toelichting over de termijnen, termijnen openbare onderzoeken 
beginnen opnieuw te lopen, de dossiers kunnen worden ingekeken op afspraak. Het College wil van 
dit momentum gebruik maken om dossiers in de toekomst via afspraak te laten inkijken .

De Burgemeester vult aan dat het College het maken van afspraken wil kaderen in het principe van 
front en backoffice. 
De Burgemeester wil ook sneller informatie delen, zeker in volgende fasen, want er zal in getrapte 
fase gewerkt worden, hetgeen tot heel veel vragen leidt. Zeker in deze fase is snel informeren van de 
Raadsleden nodig, zo kunnen we samen vertaalslag maken van de Ministeriële besluiten. 1 kleine 
randbemerking ivm intrafamiliaal geweld: momenteel lagere cijfers, maar vandaag is er misschien 
een hogere angst om melding te doen. Mogelijk is er een verklaring in het wegvallen van de 
signaalfunctie van de school. Slachtoffers kunnen ook denken dat alles plat ligt en dat er geen vervolg 
gegeven wordt aan hun klacht. 

Schepen Kathleen Helsen bedankt vanuit de CD&V+2230-fractie voor de toelichting, en bedankt de 
medewerkers die zich nu zeer flexibel opstellen om een aantal dingen te doen. Pluim voor al wie mee 
zijn schouders zet onder de strijd tegen corona. 

19. Overzicht actuele dossiers (2.075.1.077)

ID Type Status Datum Beschrijving 
van het te 
onderzoeke
n item

Wie 
rappor
teert

Graad 
van 
belang

Datum 
rappor
-
tage

Indiener 
dossier

1 stand 
van 
zaken

Open 25-03-
2019

Kapel 
Varenwinke
l

Colleg
e

Normaal nvt CD&V+223
0

2 stand 
van 
zaken

Open 25-03-
2019

Jeugdlokale
n Blauberg

Colleg
e

Normaal nvt CD&V+223
0

3 stand 
van 
zaken

Open 25-03-
2019

BKO Ramsel Colleg
e

Normaal nvt College

4 stand 
van 
zaken

Open 25-03-
2019

Strokapel Colleg
e

Normaal nvt CD&V+223
0

5 stand 
van 
zaken

Open 25-03-
2019

Werkgroep 
Duurzaamh
eid

Colleg
e

Normaal nvt College

6 stand 
van 
zaken

Open 23-04-
2019

Jeugdhuis 
de Choke

Colleg
e

Normaal nvt CD&V+223
0

7 stand Open 23-04- Fietspad Colleg Normaal nvt CD&V+223
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van 
zaken

2019 Dieperstraa
t

e 0

8 stand 
van 
zaken

Open 23-04-
2019

Fietspaden 
en riolering 
Aarschotses
twg.

Colleg
e

Normaal nvt CD&V+223
0

9 stand 
van 
zaken

Open 23-04-
2019

Oversteekpl
aats in het 
Dorp

Colleg
e

Normaal nvt Groen 
Herselt

10 stand 
van 
zaken

Open 21-10-
2019

Eerstelijnsz
ones

Colleg
e

Normaal nvt College

11 stand 
van 
zaken

Open 27-10-
2020

Tennishal Colleg
e

Normaal nvt College

Tussenkomst
- Tennishal: start van de werken is gepland op 5 mei (aannemer vroeg uitstel owv corona).
- BKO ramsel: heropstart, vertraging tot 20 juli ipv 1 juli.
- Jeugdlokalen: deze week overleg met de architect, waarna dossier voor aanstelling aannemer wordt 

opgemaakt. 
- Kapel Varenwinkel: administratieve fase bij architect: besprekingen met administratie en architect 

om tot een finaal plan te komen waarvoor een lastenboek moet gemaakt worden. Het dossier komt 
nu in een snellere fase. 

- Dieperstraat: overleg uitgesteld door corona. Bekabeling OV binnen BBK komt ondergronds, buiten 
BBK bovengrondse OV.

- Aarschotsesteenweg: studiebureau was aangesteld voor opmaak rooilijn en onteigeningsplannen. 
vergadering voor voortgang gepland op 24 april werd geanuleerd, nog geen nieuwe datum.

- Choke: ligt er verwilderd bij, wordt dat niet onderhouden. Schepen Mireille Colson antwoordt dat 
de mensen van de choke hier nu apart aan het onderhoud bezig zijn (met in acht name van social 
distance).

- Vluchtheuvel Schoolstraat: waarom is de parking aan Wasserijstraat niet open? Nu veel sluipverkeer 
langs Bergstraat? Nu zwaar verkeer over Bergenbrug. Bareel werd gezet om zwaar verkeer te 
ontmoedigen, in Bergstraat geldt een tonnage en een snelheidsverbod. Plaatselijke bevolking kent 
binnenwegen en gebruikt deze. Zwaar verkeer over de brug is onverantwoord - hier moet streng op 
worden toegezien, ook door politie.

- Strokapel: werken worden volgende week hervat.

20. Mondelinge vragen

KENNISNAME

Tussenkomst
Schepen Ronny Korthout informeert naar de volgende Gemeenteraad, hoe waar en wanneer zal deze 
plaatsvinden? De datum wordt aangehouden, maar zal deze fysiek plaatsvinden? 
De Burgemeester antwoordt dat moet worden afgewogen wat kan op dat moment, er moet in elk 
geval wel internetverbinding voorzien zijn, eventueel een geluidsinstallatie, opname-installatie, 
matten in de sporthal eventueel. Het College zal overleggen met de fractievoorzitters en dit 
overwegen, alvorens een beslissing te nemen. 
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Raadslid Karen Broes vraagt om bij het heropenen van de scholen de schoolstraten in te richten waar 
deze nog niet zijn ingericht, zodat er genoeg ruimte is voor een veilige schoolomgeving. Een 
schoolstraat biedt een goede oplossing om veiligheid te bieden, dit is een straat waar gemotoriseerd 
verkeer niet wordt toegelaten tijdens begin en einde van de school. Het Raadslid verwijst naar 
fietsberaad. 
Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat dit concept voor de verschillende  schoolomgevingen 
werd bekeken, in Blauberg en Ramsel zal een schooolstraat worden ingevoerd, in Bergom worden 
andere maatregelen genomen. In Herselt was de situatie volgens de Directeur veilig genoeg, maar er 
zal nog overleg worden gepleegd met de Ouderraad. De Schepen vervolgt dat de schoolstraten in 
aanleg zijn, en in fases worden uitgevoerd. Scholen zullen moeten bekijken hoe social distancing zal 
worden gewaarborgd. De schoolstraten zullen er komen, zoals reeds beslist.  
Raadslid Karen Broes nuanceert dat dit voor Herselt zeker nuttig zou zijn. 

Raadslid Karen Broes vraagt zich af of er al aan een droogteplan voor Herselt uitgewerkt wordt en of 
er een duurzaamheidsraad kan worden georganiseerd.
Schepen Mireille Colson vraagt de stand van zaken na. 

Raadslid Hilde Van Reet informeert naar de stand van zaken ivm de paaltjes in Hooilaarbaantje. 
Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat het besproken is op de verkeerscommissie en dat er 
verkeerskussens zullen worden voorzien. Er is geopteerd voor een kussen omdat de huidige paaltjes 
hun doel missen (2,5 asverschuiving). Om de snelheid eruit te nemen, komt er een kussen, dit zal 
worden geëvalueerd. 

Raadslid Hilde Van Reet had bericht ontvangen van mensen in Bergom die nu meer wandelen en 
weinig vuilnisbakjes vonden. Er werden in het verleden vuilnisbakjes aangekocht, en dit nog eens 
aangekaart in juni 2019, er zou een plan gemaakt worden, maar dat is er nog niet? 
Schepen Mireille Colson antwoordt dat dit plan vorige fysieke Raad volledig werd toegelicht. Een 
eerste overleg met mooimakers vond plaats. De vuilnisbakjes die er nu zijn, worden gebruikt om 
kapotte vuilnisbakjes op het terrein te vervangen. Opvolging van de vuilnisbakjes gebeurt door de 
diensten, en zal worden geëvalueerd. 
Raadslid Hilde Van Reet zegt dat er aan bushaltes en pleinen toch eenvoudig een vuilnisbakje 
gehangen kan worden. Daar is geen heel plan voor nodig. 
Raadslid Kristof Van Dingenen antwoordt dat er vuilnisbakken staan aan de bushalte in Bergom. 

Raadslid Kristof Van Dingenen vraagt naar het plan om processierupsen aan te pakken. 
Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat de diensten het provinciaal plan volgen, maar ook 
haarden verwijderen op afroep. Vorig jaar werden er 650 nesten verdelgd. Vorig jaar nog met de 
brander, maar nu wordt ook een soort “zuiger” bekeken om te gebruiken. Hotspots werden in kaart 
gebracht, hier wordt nu proactief gezicht naar eier-nesten. 
Raadslid Kristof Van Dingenen vraagt verduidelijking mbt Hertberg, want daar mocht de gemeente 
niet komen omdat dit een Provinciaal domein is. 
Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat het klopt en dat we nesten en haarden wel doorgeven. 

Raadslid Kristof Van Dingenen vraagt op welke manier er psychologische ondersteuning is van 
personeel. Op welke manier wordt er een aangenaam klimaat gecreëerd voor thuiswerkers. Is er 
extra flexibiliteit voor het personeel. Zijn er technische werklozen? 
De Algemeen Directeur antwoordt: Er wordt psychologische ondersteuning geboden: via Idewe en 
via psycholoog CGG, bv voor Maatschappelijk Assistenten, tips, leidinggevenden die vinger aan de 
pols houden – flexibiliteit wordt maximaal geboden om werk en privé te combineren– tijdelijke 
werkloosheid op flexibele basis/ vrijwillig -  wel eerst overuren afbouwen. Medewerkers worden 
maximaal anders ingezet als ze dat willen met alternatieve taken en kunnen zo aan de slag blijven. 
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Raadslid Kristof Van Dingenen informeert naar zomerschool vanuit de Provincie. 
Schepen Pieter-Jan Parrein zegt een mail van Kathleen Helsen te hebben ontvangen deze 
voormiddag, de administratie werd om advies gevraagd om dit verder te bespreken. 

Raadslid Kristof Van Dingenen vraagt of gebruikers ook geïnformeerd zullen worden over op welke 
manier en wanneer de gemeentelijke infrastructuur opnieuw zal worden opengesteld. 
Schepen Mark Van den Wouwer antwoordt dat het nog onduidelijk is wanneer de zalen opnieuw ter 
beschikking komen. Mensen zullen uiteraard worden ingelicht. De Schepen drukt zijn vrees uit 
wanneer dit terug zal mogelijk zijn. Er zal nu een communicatie worden opgezet om evenementen 
alvast te annuleren. 
Raadslid Kristof van Dingenen stelt vast dat heel wat verenigingen normaal nu activiteiten 
organiseren om hun werking te financieren, dit valt nu weg. Op welke maner zal er nu ondersteuning 
aan verenigingen worden geboden? Bv dmv renteloze lening om vaste kosten te betalen. 
Schepen Mark Van den Wouwer antwoordt dat de financiële Impact van deze crisis nog duidelijk zal 
worden, maar zal in elk geval groot zijn, ook op langere termijn bv. belastingen. Het Meerjarenplan 
zal in elk geval moeten worden bijgestuurd. De financiële impact moet nog worden bekeken en 
tering zal naar de nering moeten worden gezet. Er werden veel investeringen voorzien in het 
Meerjarenplan, het valt nog te bekijken wat overeind blijft. 

Raadslid Warre Schauwaers stelt blij te zijn met de poort die in Blauberg werd geplaatst, en is blij dat 
de schoolstraat er komt, maar vraagt hoe het zit met inrichting van de stapspots. 
Schepen Raf Vangenechten antwoordt dat de vraag was om de borden met aanduiding schoolstraat 
af te plakken, omdat de stencils er nog moesten komen. Stencils en verf zouden er eerstdaags zijn 
zodat deze kan worden afgewerkt. Voor Blauberg zou 15 mei realistisch zijn als het weer mee zit. 

Raadslid Warre Schauwaers zegt een mail te hebben ontvangen dat de parochies de kerken willen 
openstellen als inzamelpunt voor mondmaskers. Hij maakt zich zorgen over het kunnen bewaken van 
de kwaliteit. De Burgemeester vraagt de info te bezorgen. 

Raadslid Warre Schauwaers zegt dat toerisme in Hertberg erg is toegenomen nu, en het 
vuilbakjesverhaal is dan wel aan de orde. Denkt Hertberg mee over dit probleem? Hier is veel 
zwerfvuil op te merken in deze tijd. 
Schepen Mireille Colson antwoordt dat er in het verleden veel zwerfvuil was aan de vuilnisbakjes, 
door deze weg te nemen was het zwerfvuilverhaal beter. Misschien zijn er nog tijdelijke oplossingen 
mogelijk. 

Raadslid Warre Schauwaers vraagt of er een netwerk is om vrijwilligers te matchen met hulpvragen. 
Schepen Elke Verllnden zegt dat het de bedoeling is om hier in het kader van vrijwiligersbeleid werk 
van te maken, hier wordt een medewerker voor aangeworven. Er wordt wel werk van gemaakt van 
een groter kader. 

Raadslid Maria Leirs vraagt wat er met de vervallen artikels in de parochiezaal moet gebeuren? Er 
werd een grote voorraad ingeslagen voor grote evenementen. 
Schepen Mark Van den Wouwer zegt dat dit moet worden bekeken. Wanneer vervalt alles? 
Maria Leirs zegt dat rusthuizen ofzo hier misschien blij mee zijn. Het gaat bv om melk, chips… 
Schepen Mark Van den Wouwer neemt dit op. 

Raadslid Kathleen Helsen antwoordt dat de collega bevoegd voor de domeinen oa Hertberg zijn 
bekommernis mbt verspreiding processierups heeft geuit bij de deputatie en de gouverneur en dit 
ging opnemen. Het Raadslid zal deze bekommernis vanuit Herselt ook zeker meenemen en kijkt uit 
naar een samenwerking met de gemeente ikv de zomerschool. 
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Raadslid Ronny Korthout stelt dat er al een platform rond vrijwilligers is: “paraat in mijn straat”, met 
tips en voorstellen. Heel wat vrijwilligers zijn in Bergom al actief. Dit is zeer laagdrempelig en dichtbij 
burger en mens in de straat. 

De Voorzitter schorst de Gemeenteraad om 23.37u teneinde het openbaar gedeelte van de Raad 
voor Maatschappelijk Welzijn te kunnen aanvangen.

De Voorzitter hervat de Gemeenteraad in besloten zitting om 23.41u, na de afhandeling van het 
openbaar gedeelte van de Raad voor Maatschappelijk Welzijn.

De Voorzitter sluit de vergadering om 23.59u uur.
Aldus gedaan in bovenstaande zitting.

Namens de Gemeenteraad:

De Algemeen Directeur De Voorzitter

Tina Vervloessem Milo Anthonis


